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گزارش قدس از تاثير اكران فيلم هاى خارجى در 
سينما هاى ايران

بازار كپى سازان داخلى كساد مى شود 

قبح شكسته قليان در ميان خانواده ها
سالانه 7 هزار ميليارد تومان هزينه درمان 

سرطان مى شود

 يك ناشر
در فرانكفورت ناشر نما بوديم تا ناشر

نتيجه پژوهش در دانشگاه ايلى نوى
ورزشِ خيلى زياد شما را 

مى كُشد!
ترجمه/ مريم سادات كاظمى: گرچه ورزش 
راهكارى عالى براى حفظ ســلامتى و طول عمر 
است، اما افراط در انجام تمرينات ورزشى نيز عامل 
خطر بروز بيمارى هاى قلبى عروقى محســوب 

مى شود. 
 Mayo نتايج مطالعه اى كه در نشــريه پزشكى
Clinic Proceedings به چاپ رسيده، نشان 
مى دهد، انجام زياد تمرينات ورزشــى مى تواند 
به سلامت قلبى آقايان آســيب برساند. در واقع 
مشخص شــد، بيش از هفت و نيم ساعت ورزش 
در هفته عامل خطر بيمارى هاى قلبى عروقى در 

برخى آقايان است. 
پژوهشگران دانشــگاه ايلى نوى در شيكاگو 
مطالعه اى با عنوان CARDIA( ريســك 
بيمارى هاى عــروق كرنر در جوانــان) را بر 
روى بيش از 3000 نفــر انجام دادند و خطر 
تصلب شرايين، نشــانه هاى پير شدن عروق 
و علائم هشــدار ابتلا بــه بيمارى هاى قلبى 

بررسى شد. 
در اين پژوهــش وضعيت شــركت كنندگان 
براســاس مدل هاى انجام تمرينات ورزشى در 
قالب سه گروه طى مدت 25 سال بررسى شد. 
گروه اول كمتر از 150 دقيقه در هفته ورزش 
مى كردند. گروه دوم دو ســاعت و نيم و گروه 
سوم بيش از 450 دقيقه در هفته ورزش را در 

برنامه خود داشتند. 
گرچه انتظار مى رفت، ورزش بيشــتر با احتمال 
كمتر تصلب شرايين همراه باشد، اما پژوهشگران 
متوجه شدند، شــركت كنندگان گروه سوم 27 
درصد بيشــتر از گروه اول مســتعد ابتلا به اين 

ناراحتى ها بودند. 
هنگامى كه نژاد و جنسيت نيز در اين بررسى ها 
مورد توجه قرار گرفت، مشــخص شــد، مردان 
سفيد پوست بيشــتر در معرض خطر هستند و 
اين احتمال خطر تا 86 درصد افزايش داشت؛ اما 
در مورد ديگر مردان و زنان نژادهاى ديگر چندان 

تفاوت بارزى نداشت.
به گفته يكى از پژوهشــگران اين طرح، ســطح 
بــالاى ورزش در طول زمــان مى تواند به عروق 
استرس وارد كرده و منجر به احتمال بسيار بيشتر 
گرفتگى عروق شــود. البته اين تجمع پلاك ها 
ثابت بوده و احتمال سكته قلبى كمتر خواهد بود. 
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سلامت كلينيك 
فناورىارتباطات و اطلاعات

مهر: يك شــركت پســت آلمانى به طور آزمايشــى رباتى را به كار گرفته كه 
محموله هاى سنگين را حمل مى كند و با كمك حسگرهاى مخصوص مسير خود 
را در شهر رديابى مى كند. اين شــركت اميدوار است اين ربات ها به كارمندان در 

ارسال بسته ها كمك كنند.
اين ربات ها مى توانند بســته هاى سنگين را در مســير حمل كنند. در ماه هاى 
گذشته، شهردار بادهرسفلد (شــهرى در مركز آلمان) اعلام كرد ميزبان پروژه 
الكتريك PostBOT خواهد بود كه به مدت 6 هفته و به طور آزمايشــى اجرا 
مى شود. ربات 150 سانتيمترى PostBOT مى تواند مسافت 6 كيلومتر را طى 

و 150 كيلوگرم بار حمل كند. يك حسگر به ربات كمك مى كند مسير خود را داخل شــهر بيابد. جالب آن كه اين حسگر پاهاى 
نامه رسان را نيز رديابى مى كند تا او را در مسير دنبال كند. اين شركت افزون بر ربات، مشغول آزمايش يك پهپاد نامه رسان است 

كه بتازگى در آلمان آزمايش شده است. همچنين دى اچ ال قصد دارد ناوگانى از خودروهاى خودرانِ تحويل مرسوله را بسازد.

روبات نامه رسان در آلمان
 

گجت نيوز: مدير كل فروش شركت ارتباطات سيار از آغاز فروش سيم كارت هاى 
كد جديد همراه اول با پيش شماره 09912 و 09919 خبر داد و جزئيات و نحوه 
خريد اين سيم كارت ها را تشريح كرد. غيناقى، گفت: با همكارى سازمان تنظيم 
مقررات و ارتباطات راديويى، 10 ميليون رنج شماره به همراه اول اختصاص پيدا 
كرد. به گفته وى، هم اكنون واگذارى اين شماره ها به صورت سيم كارت هاى دائمى 
با كد 09912 و ســيم كارت هاى اعتبارى با كد 09919 در تهران آغاز شده و به 

استان ها نيز گسترش پيدا مى كند.
وى قيمت سيم كارت هاى دائمى كد جديد همراه اول را 168 هزار و 800 تومان 

و سيم كارت هاى اعتبارى را 5 هزار تومان اعلام كرد و گفت: هر دقيقه مكالمه براى اين سيم كارت ها 299 ريال اعلام شده است.
گفتنى است بهاى مكالمه همراه اول دائمى با همراه اول يا تلفن ثابت در حال حاضر 570 ريال و با ايرانسل و رايتل 625 ريال مى باشد. 

اين در حالى است كه بهاى مكالمه   سيمكارت ايرانسل 333 ريال مى باشد. 

09912 و09919؛ سيم كارت هاى جديد همراه اول

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .

مصدق    زندگى/ محمود   
نزديك به ســه ماه از افتتاح 
ســامانه  نخســت  مرحلــه 
از ســوى وزارت  ايرانيــان»  «كارپوشــه 
ارتباطات و فناورى اطلاعات مى گذرد، اما 
در ميان مردم كمتر كسى را پيدا مى كنيد 
كــه از وجــود آن باخبــر باشــد. درواقع 
ســامانه اى كه بــه قول محمــود واعظى، 
وزير سابق ارتباطات مى خواهد نقش  «اى 
باكس» را در ايران بازى كند و پوشــه اى 
براى همه كارهاى مردم با دســتگاه هاى 
دولتى و عكس آن باشد، در گمنامى بسر 

مى برد.
گفت وگوى «قدس» با شــهلا اصولى، مدير 
كل دفتر پايش و نظارت بر پياده سازى دولت 
الكترونيك سازمان فناورى اطلاعات ايران، 
به مســائل مربوط به ســرويس «كارپوشه 
ايرانيان» كه از آن به عنوان داشبورد ارتباط 

دولت با مردم هم ياد مى شود، مى پردازد.

* خانم اصولى در ابتدا توضيحى مختصر 
درباره سامانه كارپوشه ايرانيان بدهيد و 
بفرماييد اين سامانه با چه اهدافى ايجاد 

شده است؟ 
** اين سامانه در ســال 96 توسط سازمان 
فناورى اطلاعات البته با همكارى شــركت 
ملى پست براى ارســال الكترونيكى بدون 
واســطه اعلان هاى رسمى دســتگاه هاى 
اجرايى و نهاد هاى عمومى كشــور به آحاد 
مردم و مؤسسات حقوقى كه متقاضى دريافت 
خدمات دولتى و عمومى هستند، ايجاد شده 
است. اما در پاسخ به بخش ديگر پرسشتان 
بايد عرض كنم كه كارپوشــه ملي ايرانيان 

در سه مرحله، طراحي و پياده سازي خواهد 
شد. هدف از طراحي سامانه در مرحله اول، 
تجميع تمام اعلانات و مكاتبات دستگاه هاي 
اجرايي و نهادهاي عمومي با اشخاص حقيقي 
و حقوقي در ســامانه اي واحــد براي حذف 
سرمايه گذاري موازي دســتگاه هاي دولتي 
براى ايجاد سامانه هاي مشــابه بوده كه در 
نتيجه اجراي آن بســتري يكتا، امن و قابل 
اعتماد بين ســازمان هاي دولتي و نهادهاي 
عمومي با مردم ايجاد خواهد شد. همچنين 
بهره برداري از اين ســامانه موجب كاهش 
مراجعه حضوري و تسريع در پاسخگويي به 

ارباب رجوع مي شود.
در مرحله دوم به دنبال ايجاد امكان مديريت 
اطلاعــات كاربران توســط خــود آن ها يا 
 Document Management) همــان
System-DMS) هســتيم و در مرحله 
سوم توسعه، مديريت واحد دسترسي مردم 
به ســامانه هاي دولت الكترونيكي يا همان 

(SSO) در دستور كار است.
 ســامانه به نحوي طراحي شــده كه همه 
آحاد جامعــه بتوانند با هر ميــزان دانش يا 
ابزار مبتني بر فنــاوري اطلاعات از امكانات 
آن بهره مند شــوند. به عنوان مثال براي آن 
دســته از عزيزاني كه دانش يا ابــزار لازم را 
ندارند، اين امكان وجــود دارد كه با حضور 
در دفاتر كارگزاري ما كه همان دفاتر پستي 
يا پيشخوان خدمات دولت تا دفاتر آي سي 
تي روستايي در سراسر كشــور است، به هر 
شخص مورد وثوق يا همان دفتر براى دريافت 
مكاتبات و اعلان هاي خود دسترسي دهند. 
بدين ترتيب نيازي نيست كلمه شناسه و رمز 
عبور خود را به ديگران بدهند و نامه هايشان 

همزمــان بــراي كارتابــل 
هر شــخصي كــه در دفاتر 
كارگــزاري طــي روال هاي 
تعيين شــده معرفي كنند، 
ارسال مي شــود. البته اين 
اعلانات و مكاتبات كاملاً مجزا 
بوده و براي گيرنــده كاملاً 
مشخص است كه مربوط به 
خودش است يا كسي كه به 

او نمايندگي داده است. توصيه اكيد ما هم به 
همه مردم اين است كه از كلمه شناسه و رمز 
عبور خود جداً محافظت كنند و به هيچ عنوان 

آن را در اختيار اشخاص ثالث قرار ندهند. 
* اين ســامانه در حال حاضر در چه 
وضعيتى قــرار دارد و چنــد درصد 

پيشرفت داشته است؟
** طراحي و پياده ســازي 
مرحله اول سامانه انجام شده 
است. دســتورعمل اجرايي 
سامانه نيز تدوين و در شوراي 
اجرايي فنــاوري اطلاعات 
تصويب شده است. به محض 
ابــلاغ دســتورعمل مذكور 
عرضه خدمات ســامانه به صــورت عمومي 
آغاز مى شود. چون سطوح دسترسي تعبيه 
شــده در ســامانه و به كارگيري آن توسط 
ســازمان هاي دولتي، نيازمند تأييد شوراي 
اجرايي فناوري اطلاعات بــوده، بدون ابلاغ 
دســتورعمل فوق عرضه همه خدمات اين 

سامانه ميسر نيست. 

* از همكارى ســاير دســتگاه هاى 
دولتى به عنوان يكــى از ضروريات 
موفقيت طرح كار پوشــه ايرانيان ياد 
مى شود؛ ارزيابى تان از ميزان همكارى 
دستگاه هاى مســئول در اين برنامه 

چيست؟
** با توجه به امكاناتي كه در سامانه در  نظر 
گرفته شده و دو مرحله توســعه آينده آن، 
براورد ما اين است كه دســتگاه هاي دولتي 
از سامانه كارپوشــه ملي ايرانيان استقبال 
خواهند كــرد. البته ما هــم آمادگي كامل 
داريم تا عرضه خدمات ســامانه را براساس 
نياز دستگاه ها، بهينه كنيم. در حال حاضر نيز 
دسترسي به سامانه و بهره گيري از خدمات 
آن به روش هاي مختلف ممكن است، بنابراين 

ســازمان هاي دولتي حتي اگر خدمتشــان 
الكترونيكي نشده باشد، همچنان مي توانند 
از سامانه كارپوشه ملي ايرانيان براى ارسال 
مكاتبات و اعلان هاي خود به كاربرانشــان 

استفاده كنند. 
* بســيارى از مردم از ايجاد و افتتاح 
سامانه كار پوشــه ايرانيان بى خبرند. 

اين موضوع چه علتى دارد؟
** سازمان فناوري اطلاعات ايران منتظر 
ابلاغ دســتورعمل اجرايي ســامانه است، 
بنابراين هنوز اطلاع رســاني عمومي انجام 
نشــده اســت. البته در تمام نشست هاي 
خبري و رويدادهــاي مربوط بــه معرفي 
خدمــات دولــت الكترونيــك، ســامانه 
معرفي شــده و كاركردها و كاربردهاي آن 

اطلاع رساني شده است. 
* فكر مى كنيد طرح كار پوشه ايرانيان 
براى اجــراى موفق با چــه موانع و 
چالش هاى احتمالى روبه رو خواهد بود؟
** مهم ترين چالش ما بــه كارگيري مؤثر 
سامانه توسط دستگاه هاي دولتي است. در 
صورت استفاده كامل ســازمان هاي دولتي 
قطعاً مردم هم از اين سامانه استقبال خواهند 
كرد. البته بسيارى از نهادهاي كليدي همانند 
ناجا و وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامي كه 
تعامل فراواني با مــردم دارند، اعلام آمادگي 
كرده اند كه از اين سامانه براى ارسال اعلانات 
خود به مردم اســتفاده كنند. بــا توجه به 
طرح هاي توسعه آتي و امكاناتي كه در حال 
حاضر براى پايش وصول مكاتبات و اعلان ها 
در ســامانه تعبيه شــده به احتمال زياد در 
بهر ه برداري گسترده از سامانه مشكل خاصي 

نخواهيم داشت. 

مديركل دفتر پايش و نظارت بر پياده سازى دولت الكترونيك پيش بينى كرد

استقبال مردم و دستگاه هاى دولتى از «كارپوشه ايرانيان» 

با پيروزى 2 بر صفر در جام حذفى 

پرسپوليس با نفت براى دربى شارژ شد

3 مهر 1396
يكشنبه   0

 2 صفر 1439

 اكتبر 2017  سال سى ام  
22 

ماره 8528 
ش

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 



یکشنبه   30   مهر  1396
 8528 22   اکتبر2017  سال سی ام  شماره   1439 2  صفر   

کوتاه و خواندنی

تسنیم: گلعلــی بابایی از مذاکره با ناشران ایتالیایی برای ترجمه بخش هایی از 
کتاب »پیغام ماهی ها« خبر داد. وی با اشاره به سفر اخیر خود به نمایشگاه کتاب 
فرانکفورت، گفت: در این دوره از نمایشــگاه با ناشری از کشور ایتالیا مذاکراتی 
برای ترجمه کتاب »پیغام ماهی ها«، شامل سرگذشت نامه شهید حسین همدانی 
صورت گرفت. وی همچنین از مذاکره با ناشر اسپانیایی برای ترجمه یکی دیگر از 
آثارش خبر داد و افزود: »شراره های خورشید« دیگر کتابی بود که موردتوجه قرار 

گرفت و صحبت هایی درخصوص ترجمه این اثر صورت گرفت. 

مذاکرهباناشرایتالیاییبرایترجمه»پیغامماهیها«

ایسنا: یک ناشر گفت: منهای چند ناشر، ما در نمایشگاه کتاب فرانکفورت بیشتر 
ناشــرنما بودیم تا ناشر؛ چون هنوز برخی فکر می کنند این نمایشگاه، فروشگاه 
کتاب است، نه نمایشگاه. امیرحسین بختیاری، مدیر انتشارات ایران شناسی گفت: 
ســه روز اول این نمایشگاه پنج روزه، تخصصی اســت و دو روز آخر برای بازدید 
عمومی، جشن امضا و حاشیه های مربوط به نشر درنظر گرفته شده است. ناشران 
حرفه ای در همان سه روز اول کارشان را تمام می کنند و می روند، اما ناشران ایرانی 

تا روز آخر به دنبال فروش تک جلدی کتاب هایشان هستند، نه رایت!

درفرانکفورتناشرنمابودیمتاناشر!

فارس: رئیس صندوق رفاه دانشــجویان گفت: پرداخــت وام به زائرین عتبات 
از شــهریورماه آغاز شــده و تا پایان مهرماه ادامه خواهد داشت. به همین دلیل 
دانشــجویان تنها امروز فرصــت دارند تا ثبت نام خود را انجــام دهند. ذوالفقار 
یزدان مهر گفت: طبق توافقنامه ای که با ستاد عمره و عتبات دانشگاهیان امضا 
کردیم، امسال هم تعداد و هم میزان وام عتبات دانشگاهیان را بالا بردیم و مبلغ 
وام از ســه میلیون ریال به پانزده میلیون ریال برای دانشجوهای متأهل و برای 

دانشجوهای مجرد به ده میلیون ریال افزایش پیدا کرده است.

ثبتناموامعتباتامروزپایانمییابد

یک عضو هیئت علمی دانشگاه پیشنهاد کرد

ارتقایرتبهاستاداندرگروآموزشضمنخدمت

 فرهنگ/ زهره کهندل   عضو هیئت علمی دانشــگاه خوارزمی تهران و مؤلف کتاب های روش تدریس 
معتقد است که استادان دانشگاه بایستی همچون معلمان، آموزش های ضمن خدمت ببینند. دکتر محمدرضا 
بهرنگی در گفت وگو با خبرنگار ما خاطرنشان کرد: استادان دانشگاه نیاز به آموزش های ضمن خدمت دارند و 
باید هرسال آزمون بدهند و روش تدریس آن ها نو شود. در غیر این صورت نباید ارتقای رتبه بگیرند یا حتی تنزل رتبه هم 
پیدا کنند. او با بیان این که یادگیری فراگیران، اصل نخست در هر مرکز آموزشی از مدرسه گرفته تا دانشگاه است، گفت: 
استادان باید روش های تدریس را در دانشگاه ها به سمت پژوهش محورکردن دانشجویان ببرند. به باور او، استادان بلد نیستند 
چطور آموزش مؤثر بدهند. آموزش ضمن خدمت، نیاز به مدرس دارد و مدرسانی که بتوانند این نیازها را برآورده کنند و 

روش تدریس را به درستی به استادان آموزش بدهند، بسیار کم اند.
او با بیان این که این کمبود را در بین استادان رشته علوم تربیتی هم داریم، عنوان کرد: استادان این رشته، فقط به این فکر 
می کنند که درس بدهند، درحالی که علوم تربیتی آمده که به یادگیری همه علوم کمک کند؛ یعنی استادی که متخصص 
هر رشــته ای است، سرکلاس باید معلم باشد. بهرنگی در پاسخ به این پرسش که نقش دانشگاه تربیت مدرس در تربیت 
استادان کارآمد چه بوده است، توضیح داد: دانشگاه تربیت مدرس، گرفتار آموزش تک درس »روش تدریس« شده است. 
همه مشکلات در ضعف روش تدریس است، چون درس روش تدریس را درسی آسان می پندارند و فقط می خواهند آن را 
پاس کنند. حتی برخی هم پشیمان می شوند که این درس را گذرانده اند. وی با تأکید بر ضرورت تغییر و تحول در روش 
تدریس اســتادان دانشــگاه، یادآور شد: استاد باید در کلاس درس، روش فعال را به کار بگیرد. کلاس ها باید شاگردمحور 

باشند، استاد باید برای کلاس درس، سناریو بنویسد، ضمن این که عملکرد استادان باید ارزیابی شود.

دیــدگاه

خرده روایت ها

دانشگاه

هذیان گویی به جای جریان 
سیال ذهن 

 کامران پارسی نژاد  متأسفانه در ایران تب مسری استفاده از جریان 
سیال ذهن بین نویسندگان بسیار شایع شده است. برخی از آنان بدون 
اطــلاع دقیق از کمّ و کیف کار، تنها به این دلیل که تصور می کنند این 
روش نشــانه قدرت و توانمندی قلم نویسنده است، چنان در این موارد 

زیاده روی می کنند که داستان به هذیان گویی ذهنی مبدل می شود. 
بیشتر نویسندگان از عناصر داستان و نقش مؤثر آن در هنر داستان نویسی 
مطلع هستند. استفاده درست از این عناصر نیازمند دقت و تمرین بسیار 
است. فقط دانســتن تئوری داستان نویسی برای پیشرفت در این زمینه 
کافی نیست بلکه باید به این عناصر از دیدگاه عملی توجه کرد. کاربرد این 
عناصر از دیدگاه عملیِ آن کار بسیار وسیع و پرمایه ای است و حجم کتابی 
قطور را می طلبد. بنابراین بــرای نمونه، کاربرد زاویه دید و نحوه انتخاب 
صحیح آن در اینجا به اجمال بررســی می شود. انتخاب زاویه دید صحیح 
منوط به شرایطی اســت و نویسنده در مرحله تفکر قبل از نوشتن باید 
با توجه به عوامل مختلف و حوادثی که در طرح اولیه داســتان مد نظر 
دارد، راوی داستان را انتخاب نماید. نویسنده در این شیوه باید از زاویه دید 
خاصی پیروی کند تا حوادث در داستان لو نرود و خواننده دنباله داستان 
را پیگیری کند. شــیوه داستان نویسی فیلدینگ تفاوت چندانی با شیوه 
داستان نویسی هومر نداشــت. راوی گاهی نگاره های خود را به گونه ای 
نامربوط به گستره داستان تحمیل می کند. او همیشه دانای کل است که 
شخصیت ها را تا حد ملعبه پایین می کشد و کنش و عمل داستانی را در 
مسیری ازپیش ساخته هدایت می کند و بدین گونه، آخر داستان از همان 
آغاز لو می رود. گاهی نویســنده به دلایل خاص از زاویه دید اول شخص 
اســتفاده می کند. در برخی موارد او می خواهد وقایع غیرعادی و دور از 
ذهن را در داســتان به تصویر بکشد؛ به گونه ای که خواننده در صحت و 
سقم آن شک ننماید. به همین دلیل برای بیان ماجرا خواننده را با »من« 
راوی آشنا می سازد؛ راوی ای که شاهد ماجراست و هر آنچه را که رؤیت 
نموده عیناً تعریف می کند. افزون بر این، نویســنده از این شیوه استفاده 
می کند تا به راحتی احساسات و افکار درونی خود را به خواننده القا کند. 
استفاده از این شیوه برای نویسنده محدودیت هایی نیز دارد. وی با انتخاب 
ایــن زاویه خاص نمی تواند به ذهن هر فرد وارد شــود و به همین دلیل 
عقاید او به عنوان حقیقت محض پذیرفته نمی شود.  نویسندگانی چون 
جیمز جویس، پروست و ویرجینیا وولف را می توان به عنوان پیشگامان 
این ســبک و سیاق دانست. این نویسندگان برای بعُد بخشیدن به کار و 
نشــان دادن جوانب مختلف از جریان ســیال ذهن به عنوان اهرم اصلی 
استفاده کردند. اصولاً برای نشان دادن ذهنیت شخصیت های داستان از 2 
شیوه استفاده می شود:گفت وگوی درونی شخصیت  داستان با خود و بیان 

ذهنیت شخصیت  از طریق نقل قول و به شکل مستقیم و آزاد. 

گزینه دولت برای تصدی وزارت علوم را بشناسیم
»منصور غلامی« کیست؟

ایسنا: رئیس جمهور دیروز در نامه ای رسمی دکتر منصور غلامی، رئیس 
دانشگاه بوعلی همدان را به عنوان وزیر پیشنهادی علوم به مجلس معرفی 

کرد.
اگــر چه طی این مدت گمانه زنی ها و اخبار زیادی از وزیر احتمالی علوم 
در دولت دوازدهم از ســوی رسانه ها و منابع مختلف دولت اعلام شد اما 
نامه دیروز نشان داد بلاتکلیفی سه ماهه این وزارتخانه کلیدی  به سرانجام 

رسیده است. 
دکتر منصور غلامی در سال ۱۳۳2 در شهر همدان متولد شد. وی مدرک 
کارشناســی خود را در سال ۱۳۵۵ در رشته ترویج و آموزش کشاورزی 
از مدرســه عالی کشاورزی همدان گرفت و از سال ۱۳۵۹ تا ۱۳۶۰ عضو 
جهاد سازندگی همدان و مسئول اردوگاه روستایی بود. وی همچنین تا 

سال ۱۳۶2 سرپرست دانشکده کشاورزی شهرکرد بود.
غلامی در ســال ۱۳۶۴ مدرک کارشناســی ارشد خود را در رشته علوم 
باغبانی از دانشگاه تربیت مدرس اخذ کرد و ریاست دانشکده کشاورزی 
دانشگاه بوعلی سینا و معاونت اداری و مالی دانشگاه بوعلی سینا را برعهده 
داشت. او در سال ۱۳۷۰ برای تحصیل در مقطع دکتری به دانشگاه آدلاید 
استرالیا رفت و در سال ۱۳۷۴ به ایران بازگشت. غلامی پس از بازگشت 
به ایران مجدداً معاونت اداری و مالی دانشــگاه و پس از آن ریاســت آن 

دانشگاه را عهده دار بود. 
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 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  شــاید تا به حال فرهنگ
در کنار برگزاری نمایشگاه های بین المللی کتاب 
تهران صدها نمایشــگاه استانی در سطح کشور 
برگزار شده باشد.  برگزاری نمایشگاه های استانی 
مثل هر پدیده دیگر فرهنگی، با مزایا و معایبی 
همراه اســت و مخالفان و موافقان زیادی دارد. 
عده ای موافق برگزاری نمایشــگاهند و عده ای 
مخالف. موافقان معتقدند برگزاری نمایشگاه باعث 
ایجاد شور و هیجان در همان بازه زمانی برگزاری، 
در هر شهر و استانی می شود. این عده معتقدند 
در روزگاری که همه از بی توجهی مردم به کتاب 
گله مندند، چنیــن فعالیت هایی می تواند روحیه 
مطالعه را در مردم بالا ببرد.  اما برگزاری نمایشگاه 
دراســتان ها مخالفانی هم دارد. کتابفروشــان 
اصلی ترین مخالفان برگزاری نمایشگاه کتاب در 
سراسر کشــورند. آن ها معتقدند نمایشگاه های 
کتاب استانی به میزان فروش کتابفروشی ها در 
طی سال، آسیب می زند و باعث بی توجهی مردم 
به کتابفروشی ها می شود. به این صورت مهم ترین 
عامل توزیع و پخش کتاب یعنی کتابفروشی ها، از 

رونق می افتند.  
کتابفروشان معتقدند دولت و مسئولان فرهنگی 
می توانند به جای برگزاری نمایشگاه های کتاب 
اســتانی که هزینه بر هم هســتند، طرح های 

تخفیفی را در اختیار کتابفروشان قرار دهند.
 

 نمایشگاه منطقه ای یا نمایشگاه  استانی
»در نمایشگاه های استانی، ناشر به طور مستقیم 
در نمایشگاه کتاب حاضر می شود، واسطه حذف 
می شــود و به این صورت می تواند کتاب ها را با 
تخفیف ارائه دهد . در این نمایشگاه ها، به دلیل 
ارزان بودن کتاب مردم زیاد خرید می کنند و به 

این ترتیب کار کتابفروش ها کساد می شود.«  
مدیر شــهر کتاب مشــهد با  بیان این مطالب، 
صراحتــاً می گویــد کــه مخالــف برگــزاری 
نمایشگاه های استانی است. ابراهیم بالاپژوه با بیان 
اینکه فارغ از این مســائل، اوضاع کتاب و کتاب 
خریدن و کتاب فروختن به سامان نیست و این 
نمایشگاه های استانی کار را کسادتر و نابسامان تر 

می کند، می گوید: اگر هدف ارشــاد از برگزاری 
نمایشگاه های اســتانی، جذب مردم برای خرید 
کتاب و بالا رفتن انگیزه کتابخوانی جامعه است 
بهتر اســت طرح های تخفیفی مانند طرح های 
تابستانه و پاییزه بگذارد که  نتیجه بهتری نسبت 

به برگزاری نمایشگاه ها دارد.  
وی می گوید: به هرحال نمایشگاه هایی که ارشاد 
برگزار می کند، هزینه دارد و هدف این هزینه ها 
هم این بوده که کتاب با تخفیف به مردم برسد. 
اگر این هزینه ها در قالب طرح های تخفیفی در 
اختیار کتابفروشــان قرار بگیرد، علاقه مندان به 
کتاب و کتابفروشان به طور یکسان از این طرح ها 
استفاده می کنند چون به هرحال نمایشگاه های 
استانی در مراکز استان ها برگزار می شود و همه 
افراد علاقه مند نمی توانند به مراکز استان ها بروند 
و از خدمات تخفیفی نمایشــگاه استفاده کنند 
اما طرح تخفیف کتاب در همه کتابفروشــی ها 
برگزارمی شود و کسی هم که در شهری دورافتاده 

ساکن است، می تواند از این خدمات بهره ببرد. 
بالاپژوه با برگزاری نمایشگاه های استانی حتی به 
شکل منطقه ای هم مخالف است. وی می گوید: 
نمایشــگاه نهایتاً ده روز است اما این طرح ها تا 
یکماه است و افراد می توانند نسبت به نمایشگاه ها 
با تنوع و وقت بیشتری خرید کنند و تخفیف را 
به جای ناشر از کتابفروش بگیرند ضمن اینکه به 

هر حال برگزار شــدن نمایشگاه برای ارشاد هم 
هزینه دارد. اگر هدف ترویج کتاب و کتابخوانی 
باشد آمار فروش کتاب در نتیجه این تخفیف ها 
که توسط مرکز کتاب انجام می شود رشد خوبی 
را نشان می دهد حتی زیاد نمی توان به آمار فروش 
نمایشگاه های استانی تکیه کرد چون کتاب های 
کمک درسی هم جزو آمار است اما طرح تخفیفی 
مثل طرح تابســتانه، پاییزه و یا عیدانه، شــامل 
کتاب های کمک درســی نیســت. در غیر این 
صورت هزینه فروش کتاب در این طرح ها بسیار 

بالاتر از تعداد فعلی است.    

 فلافل فروشی به جای کتابفروشی
فارغ از اینکه نمایشگاه های شهرستانی و استانی 
خالی از حسن نیستند و در مدت برگزاری شان 
هم می تواننــد به نفع کتاب ایجاد هیجان  کنند 
واعتبارهایــی برای کتاب ایجاد کنند تا نهادها و 
ارگان های همان شــهر و استان بتوانند از آن به 

نفع کتاب استفاده کنند، حسن بزرگ دیگری هم 
دارند و آن ایجاد فضای فروش برای ناشرانی است 
که کتابفروشی ندارند. مدیر نشر آرادمان ضمن 
بیان این گفته ها، ابتدا به مزایای نمایشــگاه های 
استانی اشاره می کند و توضیح می دهد: داشتن 
کتابفروشی در تهران هزینه بر است و همه ناشران 
توانایی ایجاد کتابفروشــی و فروش آثارشان را 
ندارند. برای همین از شرایط فروش نمایشگاه های 
استان و شهرســتان برای فروش کتاب هایشان 

استفاده می کنند. 
علیرضا بهرامی  همچنین می گوید: اما نباید منکر 
این مسئله بود که نمایشگاه ها در میزان فروش 
کتابفروشی ها به عنوان شریان های حیاتی توزیع 
کتاب تاثیر می گذارد و این مسئله مهم را نباید 
فراموش کرد. معمولاً بعد از برگزاری نمایشــگاه 
کتاب تهران صنعت نشر کشور دچار رکود مطلق 
می شود و همین مسئله باعث می شود بسیاری 
از کتابفروشان، کتابفروشی شان را تعطیل کنند و 

فلافل فروشی بزنند! 
مدیر نشر آرادمان در ادامه در خصوص برگزاری 
نمایشــگاه های کتاب اســتانی به نکته ای اشاره 
می کند که باید به آن توجه خاص کرد.  بهرامی  
می گوید: بزرگترین ایراد نمایشگاه های استانی که 
در چند ســال اخیر نمــود جدی تری پیدا کرده 
است، این است که چون نظارت بر آن ها صورت 
نمی گیرد، خرید و فــروش کتاب های قاچاق در 
نمایشگاه های کتاب استانی صورت می گیرد. این 
شاعر با بیان اینکه فروش و عرضه این نوع کتاب ها 
گذشته از اینکه کاری غیراخلاقی است، به چرخه 
نشر آسیب جدی وارد می کند و نقاط قوت چرخه 
نشر را از بین می برد، بزرگترین وظیفه مسئولان را 
نظارت بر کار این نمایشگاه ها عنوان می کند. وی 
می گوید: فکــر می کنم در حال حاضر بزرگترین 
وظیفه مسئولان فرهنگی از بین بردن این مسئله 
باشد. اگر واقعاً مدیران فرهنگی ما نمی توانند بر 
این نمایشگاه ها نظارت و مدیریت کنند و یا مقابله 
با پدیده قاچاق زمان بر است، بهتر است برگزاری 
این نمایشگاه ها را تعطیل کنند تا به این صورت 

قاچاقچیان کتاب اجازه فعالیت پیدا نکنند.

مزایا و معایب نمایشگاه های استانی در گفت و گو با کارشناسان

طرح های تخفیفی به کتاب فروشان جایگزین شود

آنچه می خوانید

بزرگتریــن ایراد نمایشــگاه های 
اســتانی کــه در چند ســال اخیر 
نمود جدی تری پیدا کرده اســت، 
این اســت که چون نظارت کافی 
بر آن ها صورت نمی گیرد، به محل 
خرید و فــروش کتاب های قاچاق 

تبدیل شده است



قاب عکس

نمایش »شوایک، سرباز ساده دل« به کارگردانی حمیدرضا نعیمی
عکس: فرهاد صفری

شبکه نسیم با دست پر می آید

احتمال حضور اکبر عبدی به  عنوان مجری 

مهر: شبکه نسیم در تدارک برنامه ای است که اکبر عبدی به عنوان مجری-بازیگر در آن حضور می یابد. محمد 
احسانی، مدیر شبکه نسیم گفت: برنامه ای داریم که با حضور اکبر عبدی و تهیه کنندگی جواد فرحانی به 

تولید می رسد و فعلاً درحال صحبت و مذاکره هستیم. 
تیم اتاق فکر این برنامه تشــکیل شده است و ســاختار به گونه ای است که آیتم  های مختلف را شامل می شود و به نظرم 
برنامه جذابی خواهد شد. مدیر شبکه نسیم درباره حضور اکبر عبدی در تلویزیون و شبکه نسیم توضیح داد: اکبر عبدی 
مجری-بازیگر این برنامه است، اما جزئیات برنامه به مرور مشخص می شود. به گفته وی، اکبر عبدی از بازیگرانی است که 
اکثر مخاطبان، هم در سینما و هم در تلویزیون با او خاطره دارند و تلاش شده است که از این نوستالژی ها بهره گرفته شود.

احســانی در ادامه درباره برنامه »هزارداســتان« و گفت وگوهای متفاوتی که با افرادی چون نصیریان در آن شکل گرفته 
است، عنوان کرد: سعی می کنیم مردم را که در هر حوزه ای حرفی برای گفتن دارند دعوت کنیم. علی نصیریان و محمود 
فرشچیان که در این مدت به برنامه آمدند، مکمل هستند، چون اصل این برنامه قصه های مردم است و به تناسب بحث، 

گفت وگوهایی هم با این پیشکسوت ها طراحی شده که جزو افتخارات و مفاخر فرهنگی ما هستند.
وی در پایان درباره بازگشت دورهمی و خندوانه توضیح داد: برنامه هایی که در زمان طولانی پخش می شوند، باید مخاطبان 
خود را نگه دارند و ممکن است خلاقیت هایی داشته باشند که برنامه افت نکند و خوشبختانه براساس نظرسنجی ها، این 

برنامه ها بیننده قابل اعتنایی را جذب کرده بودند. 
درمجموع ما روی این برنامه ها نظارت داریم و ممکن است در مواردی مشکلاتی بوده باشد که سعی می کنیم آن ها هم 

رفع شود.

پرده شیشه ای چهره - خبر

فارس: نمایش »بوی خواب« به کارگردانی سهراب سلیمی، قرار است از هفته 
اول آبان ماه، هرشــب در سالن قشقایی مجموعه تئاتر شهر به روی صحنه برود. 
قاســم زارع، بازیگر تئاتر و ســینما درباره حضورش در این نمایش عنوان کرد: 
به هرحال زادگاه من تئاتر بوده و از تئاتر به سینما و تلویزیون کشیده شدم و خانه 
اصلی من هم تئاتر است. سهراب سلیمی یک ماه و نیم پیش پیشنهاد این کار را به 
من دادند. آن زمان من درگیر سریال »نوار زرد« بودم و گفتم که درگیر هستم و 
باید کار تمام شود. ایشان هم گفتند که تا آن کار تمام شود، کار ما شروع می شود.

خانه اصلی من تئاتر است

مهر: مدیرکل اداره امور هنرهای تجســمی گفت: همه بودجه حوزه تجسمی در 
وزارت فرهنگ و ارشاد تعریف نمی شود و خود عرصه تجسمی هم می تواند در این 
زمینه درآمدزایی کنند. مجید ملانوروزی گفت: امیدوارم بودجه هنرهای تجسمی 
بیشتر شود تا یک سری از رویدادهای هنری با دغدغه کمتر و کیفیت بالاتری اجرا 
شود، اما نظر خودم این است که دولت بودجه اش در حوزه فرهنگ را خیلی نباید 
بالا ببرد، مگر این که کارهای زیرساختی انجام بدهد. مثلاً بهتر است بودجه اش را 

به راه اندازی موزه ها در شهرستان ها و چاپ کتاب های تجسمی اختصاص دهد.

به بودجه زیرساختی نیاز داریم

ایسنا: خسرو معصومی گفت: من به عنوان نویسنده و کارگردان فیلم »خرس« 
همچنان منتظر تعیین وضعیت فیلمم هستم، اما شرایط طوری است که انگار 
هیچ وقت »خرس« ساخته نشده و توقیف هم نشده است. وی افزود: تهیه کننده 
این فیلم، »خرس« را به مؤسسه رسانه های تصویری فروخته و الان دیگر فیلم 
تهیه کننده ندارد. دوستان وقتی از مسائل مالی خیال شان راحت شد، پی گیری  
دیگری برای اکران فیلم نکردند. الان هم این اثر در اختیار مؤسســه رسانه های 
تصویری است و معلوم است که پی گیری ویژه ای برای اکران آن انجام نمی شود. 

خبری از »خرس« نیست!
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تصویرسازی کتاب های قرآنی کودکان و نوجوانان  
اولویت امسال جشنواره »آیات«

 هنر/ مهدیه قمری  معــاون فرهنگی مطبوعاتی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اســلامی همدان با اشــاره به این که فراخوان دومین جشنواره 
تصویرســازی آیات در همدان 15 روز دیگر اعلام می شود، اظهار داشت: 
این جشنواره با هدف آموزش قرآن و تبیین داستان ها و مضامین قرآنی با 
زبان ساده هنر در قالب تصویرسازی همزمان با دومین سال متوالی، نیمه 

اول اسفندماه امسال در همدان برگزار می شود.

مجید فروتن در گفت وگو با خبرنگار ما با اشــاره به این  که سال گذشته 
جشنواره تصویرسازی آیات، ویژه کودکان و نوجوانانی بود که در این عرصه 
فعالیت داشــته و آثار خود را به دبیرخانه ارسال کردند، متذکر شد: سال 
گذشــته 250 اثر به دبیرخانه رسید که 80 درصد آن قابلیت شرکت در 

مرحله نهایی را داشت.
وی جشــنواره تصویرســازی آیات ویژه کودکان و نوجوانان را در سطح 
ملی عنوان و بیان کرد: امســال اولویت این جشنواره، حضور هنرمندان 
بزرگسال است که برای تصویرسازی کتاب های قرآنی کودکان و نوجوانان 

فعالیت های گسترده ای دارند.
معاون فرهنگی مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی همدان 
تأکید کرد: باید برای فعالیت بهتر تصویرگران کتاب های قرآنی کودک و 
نوجوان، شرایط لازم مهیا باشد تا آن ها بتوانند با بهره گیری از هنر خود، 

آثار قابل توجهی را خلق کنند.
فروتــن همدان را قطب فعالیت های فرهنگی و هنــری ویژه کودکان و 
نوجوان کشــور دانست و اضافه کرد: با توجه به حضور تصویرگران در دو 
بخش هنرمندان پیشکسوت و اســاتید دانشگاه، به نظر می رسد جایگاه 
هنرمندان همدان در تصویرگری کتاب های قرآنی ویژه کودک و نوجوان 
در کشور قابل  قبول باشد. وی با اشاره به برگزاری جشنواره تئاتر کودک و 
نوجوان در همدان و رونمایی از پوستر بیست و چهارمین دوره این رخداد 
فرهنگی هنری، یادآور شد: در سال های گذشته، همدان این فرصت را پیدا 

کرد تا میزبان جشنواره فیلم کودک و نوجوان نیز باشد.
معاون فرهنگی مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی همدان با ابراز 
خرســندی نسبت به میزبانی این استان از بخش شعر کودک و نوجوان 
جشنواره شعر فجر در سال گذشته، بیان کرد: استقبال این گروه سنی از 
این جشنواره بسیار خوب بود و امسال نیز قصد داریم دوباره مجوز میزبانی 

این بخش از جشنواره شعر فجر را از دبیرخانه دریافت کنیم.

 هنر/ تکتم بهاردوست  سخنگوی شورای 
صنفی نمایش هفته گذشــته خبر داد که طرح 
اکران فیلم های خارجی، بدون اعلام سازوکار آن 
به مرحله اجرایی رســیده است. غلامرضا فرجی 
اعلام کرد: از این پس فیلم های خارجی با دریافت 
پروانه و حواله نمایش از شــورای صنفی نمایش 
می توانند در ســینماهای کشور اکران شوند. به 
این ترتیب چراغ  سبز نمایش فیلم خوب خارجی 
در سالن های سینمای ایران، پس از حدود چهار 
دهه انحصار روشن شده است. پیش از این فقط 
در روزهای برگزاری جشنواره جهانی فیلم فجر، 
یک فرصت کوتاه برای علاقه مندان به سینمای 
جهان به وجود می آمد که در ســینماهای کشور 
خود به تماشــای فیلم های خارجی در سینماها 

بنشینند..
با این همه و درطول این سال ها همیشه این سؤال 
مطرح بوده که نتایج واقعی سیاست محدودسازی 
شــدید اکران فیلم های خارجی چه بوده است؟ 
آیا واقعاً مردم درطول ۳8 ســال گذشــته فیلم 
خارجی ندیده اند؟ پاســخ منفی است. در همه 
این سال ها تلویزیون تنها پخش  کننده رسمی و 
انحصاری فیلم های سینمایی خارجی بوده است. 
پس فیلم های سینمایی خارجی اکران نشده اند، 
نه این که نمایش داده نشده  باشند. مشکل، پرده 
عریض بوده، نه صفحه کوچک و مشــکل بخش 
خصوصی و رقابتی بوده، نــه بخش دولتی و به 
همین دلیل تلویزیون به ابزار سیاست گذاری برای 

سینما نیز بدل شده است.
سؤال دیگری که در این میان مطرح می شود این 
اســت که آیا اکران فیلم هــای خارجی می تواند 
مزاحم اکران فیلم های ایرانی شود؟ بازهم پاسخ 
منفی اســت. این دو می تواننــد با یک مدیریت 
درســت درکنار هــم و در ســالن ها به نمایش 
دربیایند. البته در یک بازه زمانی، بنیاد سینمایی 
فارابی تصمیم به اکران فیلم های خارجی گرفت 
که اکران فیلم تحسین شــده »درخت زندگی« 
یکی از ثمرات آن بود. ازســوی دیگر، سینما ها 
و پردیس هــای ســینمایی در تک ســانس ها و 
اکران هــای محدود، فیلم های غیرایرانی را اکران 

می کنند، اما اکران گســترده همــواره با ترس و 
مقاومت روبه رو بوده است.

 مشکل سالن به قوت خود باقی است
در همین رابطه، علی آشتیانی پور تهیه کننده و 
کارگردان سینما ضمن استقبال از این اتفاق، آن 
هم پس از ســال ها مقاومت مسئولان، می گوید: 
این مســئله از آن دست مســائلی است که اگر 
درست برنامه ریزی و مدیریت شود، می تواند در 
خدمت سینما باشد و ازطرفی هم اگر درست به 
این قضیه پرداخته نشود و برنامه ریزی درستی در 
این رابطه انجام نشود، می تواند تبعات نامطلوبی 
به همراه داشــته باشد. این طرح هم مثل خیلی 
طرح های دیگر یک سری معایب و مزایا دارد که 
اگر با یک مجموعه مراقبت های وزارت ارشــاد 
اجرایی شود، هیچ لطمه ای به سینمای ایران وارد 
نمی کند، بلکه در این میان تنوعی هم در ســبد 
اکران ایجاد می شــود. وی در عین حال تصریح 
می کند: در این میان معضل کمبود سالن همچنان 

به قوت خودش باقی اســت. امیدوارم این قضیه 
بتواند باعث شود سالن سازی دوباره رونق بیشتری 
پیدا کند. البته از آنجایی که بیش از یک ســوم از 
سالن های سینماها در اختیار حوزه هنری است، 
اگر این سازمان در نمایش فیلم ها دخالت داشته 
باشد، بازهم مثل همیشه با مشکل مواجه خواهیم 
شــد. وی می افزاید: یکی از محاسن نمایش این 
فیلم ها در سینماهای کشــورمان این است که 

می تواند باعث شــود آســتانه تحمل کسانی که 
مرتب برای سینمای ایران قاعده تعریف می کنند 
بالا برود و به فیلم ســازان ما هم این فرصت داده 
می شود که با دست بازتری فیلم بسازند. از معایب 
این اکران ها هم این است که اگر از قاعده کنترل 
خارج شود، به راحتی می تواند در یک رقابت نابرابر 
مقابل فیلم های ایرانی قد علم کند و در شرایطی 
که ما هم بضاعتمــان در تولید و هم بضاعت و 
امکاناتمان در قیاس با رقبای بزرگی مثل آمریکا 
پایین است، طبیعتاً مغلوب خواهیم شد و آن ها 
می توانند مخاطبان بهتری را جذب کنند، مگر 
این که یک سهمیه خاص برای انتخاب این فیلم ها 

تعریف شود که براساس آن اصول اکران شوند.

 فیلم سازان ما تنبل بار آمده اند
ابوالفضل جلیلی، فیلم ســاز دیگری است که با 
ابراز خوشحالی از فراهم آمدن این موقعیت برای 
مخاطبان ســینمای ایران، معتقد است: هرکس 
چنین تصمیمی گرفته است بهترین کار را کرده 

اســت. این اتفاق قبل از انقلاب هم افتاده بود و 
برای همین رقابــت خیلی خوبی بین فیلم های 
ایرانــی و خارجی ایجاد شــده بود، ولی حالا که 
از آن اتفاق ســال ها می گــذرد، این قضیه باعث 
شــده که فیلم ســازان ما تنبل بار بیایند و فقط 
به فکر پول باشند. این کارگردان می افزاید: الان 
این قضیه می تواند بهترین اتفاق باشــد و اگر ما 
اعتقاد داریم فیلم سازان خوبی هستیم و می توانیم 
جهانی باشیم، پس باید بتوانیم رقابت کنیم. من 
امیدوارم این اتفــاق زودتر بیفتد تا آن زمان هم 
مخاطبان بهترین لذت را از ســینما ببرند و هم 
کارگردانان ما حواسشان را جمع  کنند تا سطح 
ســینما را بالا ببرند و دیگر برخی از فیلم سازان 
ما این فرصت را پیدا نمی کنند که یواشــکی از 

فیلم های خارجی کپی برداری کنند.

 سینمای ایران تهدید نمی شود
ابراهیم فروزش هم از این تصمیم استقبال کرده 
و می گوید: در یک نگاه کوتاه به ســینمای جهان 
متوجه این قضیه می شویم که نمایش فیلم های 
خارجی برای آن ها، مثل کشــور ما تنها منحصر 
به جشنواره هایشــان نیســت. حالا چرا ما از این 
قاعده پیروی نکنیم؟ مســئولان ما می توانند در 
حد معقول، ســینماهای مخصوص و محدودی 
را آن هم در کلان شــهرها به نمایش این فیلم ها 
اختصاص بدهند و این به معنای تهدید برای سینما 

و فیلم های اکران شده ایرانی نیست.
این کارگردان در پاســخ به این سؤال که با قضیه 
سانســور، آن هم برای نمایش این فیلم ها چگونه 
می شود برخورد کرد؟ ادامه می دهد: اگر می بینید 
که فیلم خارجی خوبی در تلویزیون با سانســور 
بــه نمایش درمی آید و معمــولاً از تاریخ اکرانش 
خیلی وقت گذشــته، حتماً برای این اســت که 
تلویزیون مخاطب عــام و قواعد خاص خودش را 
دارد. ولی وقتی این فیلم های خاص قرار است در 
سینما اکران شود، باید نگاه به سانسور این فیلم ها 
هم مشخص شود. اگر این فیلم ها مخاطبان خاص 
خودشان را پیدا کنند، بعید می دانم تیغ سانسور 

بتواند آنچنان بر آن ها کارگر باشد.

گزارش قدس از تأثیر اکران فیلم های خارجی در سینماهای ایران

بازار کپی سازان داخلی کساد می شود

آنچه می خوانید

فیلم ســازان از اکران فیلم های 
خارجــی به  شـــــرط پیـــش بینی 
سهمیه ای مشخص و بدون تهدید 
اکران فیلم های ایرانی استقبال 
می  کننــد و ایــن امــر را موجــب 
رقابت و تحرک بیشتر کارگردانان 

داخلی می دانند
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خط حادثه

مرگ يك معلم در مستطيل سبز 
خط قرمز: يك معلم در زمين مسابقه فوتبال ايست قلبى كرد و جان خود را از 
دست داد.  يك معلم در تركيه در حالى كه داشت فوتبال بازى مى كرد ناگهان 
دچار مشكل شد و تنها چند ثانيه بعد ايست قلبى كرد و در كمال حيرت جان 
خود را از دست داد. هنوز دلايل اين حمله قلبى كه به اين معلم تركيه اى وارد 

شد مشخص نشده است!

اقدام وحشيانه دختر جوان و دوست 
پسرش در خانه پدربزرگ 

 خط قرمز: دختر جوان و پسرمورد 
از فيلم هاى  با تقليــد  علاقه اش 
ترسناك آمريكايى، نقشه سرقت 
ازخانه پدربزرگ دختر و قتل او را 

طراحى و اجرا كردند. 
«بريتنى جيد دوير» 19 ســاله، 
روز حادثــه همــراه پســر مورد 
علاقه اش به شهر «آدلايد» سفر 
كرده و ميهمان خانه پدربزرگش 

شده بود. او كه مخفيگاه پول و طلاهاى پدربزرگ 81 ساله اش را پيداكرده بود، 
نيمه هاى شب با همدستى پسرجوان و به شيوه فيلم هاى هاليوودى با چاقو به 
پيرمرد تنها حمله كردند و او را درجنايتى هولناك كشتند. دختر و پسرجنايتكار 
پس از سرقت هزار دلار پول نقد، تعدادى سكه ومقدارى طلا و وسايل الكترونيكى 
متوارى شدند. اما جسد مقتول سه روز بعد توسط همسايه ها پيدا شد و پليس 
پس از تحقيقات تخصصى دختر و پســر جوان را دستگير كرد. نوه مقتول در 

بازجويى ها به قتل با تقليد از فيلم هاى ترسناك آمريكايى اعتراف كرد.

پرستار شيطان صفت به جسد زن جوان 
هم رحم نكرد 

خط قرمز: پرستار شيطان صفت «بوليويايى » هنگام تجاوز به جسد زن جوان 
در بيمارستان، از سوى شوهر اين زن غافلگير و دستگير شد. 

به گزارش پليس بوليوى، مرد تبهكار27 ساله كه «گروور كاكوچابى» نام دارد، 
زمانى كه شــوهر زن جان باخته به حسابدارى بيمارستان رفته بود فرصت را 
غنيمت شمرده و خودش را به سردخانه رساند و به جسد زن تازه جان باخته 
تجاوز كرد. شــوهر اين زن كه كارهاى ترخيص را انجام داده بود بلافاصله به 
سردخانه برگشته بود كه با اين صحنه هولناك روبه رو شد. پرستار پس از اينكه 

كتك مفصلى از شوهر زن جوان خورد تحويل پليس شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

4 كشته و مجروح در تصادف دو 
موتورسيكلت با يك پيكان

خط قرمز: تصادف شديد پيكان با دو دستگاه موتورسيكلت در 
شهرستان سبزوار 2 كشته و 2 مصدوم بر جاى گذاشت. سرهنگ 
«سيدمحمد هاشمى» فرمانده انتظامى شهرستان سبزوار گفت: 
ساعت 10/30 روز گذشته در پى اعلام مركز فوريت هاى پليسى 
110 مبنى بر يــك فقره تصادف جرحى در محور ســبزوار- 
اســفراين بلافاصله مأموران كلانترى 14 توحيدشهر سبزوار و 
عوامــل امدادى و پليس راه در محل حاضر شــدند. وى افزود: 
در بررســى هاى به عمل آمده در محل حادثه مشخص شد دو 
دستگاه موتورســيكلت با يك دستگاه پيكان به شدت برخورد 
كرده است. سرهنگ هاشمى تصريح كرد: در اين سانحه راكب 
و ترك نشين يكى از موتورسيكلت ها كه هر دو 16 ساله بودند 
به علت شدت جراحات وارده در دم فوت و راكب و ترك نشين 
موتورسيكلت ديگر نيز به شــدت مصدوم و با كمك نيروهاى 
امدادى به بيمارستان منتقل شدند. فرمانده انتظامى شهرستان 
سبزوار خاطرنشان كرد: علت تامه تصادف از سوى كارشناسان 
پليس راه ســبقت غيرمجاز و انحراف به چپ موتورسيكلت ها 
اعلام شده است. وى در پايان به شهروندان توصيه كرد تا رعايت 
مقررات راهنمايى و رانندگى را ســرلوحه كار خويش در هنگام 
رانندگى قرار دهند تا شاهد حوادث تلخ در سطح جاده نباشيم.

مرگ وحشتناك كودك 
نيشابورى زير نيسان پدرش

خط قرمز: پســربچه 3 ساله اى كه در قسمت بار خودروى 
نيسان وانت پدرش مشــغول بازى بود، روى زمين افتاد و 
به طرز هولناكى زير لاســتيك نيسان وانت جان باخت. به 
گزارش خبرنگار ما به نقل از رئيس پليس نيشــابور، ساعت 
16:36 دقيقه جمعه، مرد 60 ســاله اى ســوار بر خودروى 
نيســان وانت در حال خروج از خانه اش بود كه ناگهان پسر 
بچه 3 ساله اش از قسمت بار خودرو به زمين و زير لاستيك 
خودرو افتاد. ســرهنگ بيات مختارى افزود: به دنبال اين 
حادثه مرگبار كه در روستاى بخش ميان جلگه نيشابور رخ 
داد، بلافاصه موضوع به پليس اطلاع داده شــد و مأموران با 
حضور در محل، با جسد پسر 3 ساله به نام امير مهدى روبه 
رو شــدند. وى ادامه داد: جسد پسربچه با هماهنگى مقام 
قضايى به پزشــكى قانونى منتقل و پــس از انجام اقدامات 

قانونى در اختيار خانواده اش قرار گرفت.

دستگيرى13 دختر و پسر 
شيطان پرست در رستوران 

خط قرمز: يك گروه 13 نفره از دختران و پسران شيطان 
پرست در منطقه 12 تهران و داخل يك رستوران به وسيله 
پليس دستگير شــدند.  ظهر روز شــنبه مأموران پليس 
كلانترى 109 بهارســتان از تجمع عــده اى از دختران و 
پســرانى كه داراى گرايش شيطان پرســتى هستند، در 
رستورانى در يكى از خيابان هاى منطقه 12 با خبر شدند. 
مأموران به محض اطلاع به محل اعزام شــده و اين افراد را 
در حالى كه علائم و آرم گروه هاى شيطان پرستى را با خود 

داشتند دستگير و به مقامات مسئول تحويل دادند.

خط قرمز: دختر نوجوان كه يكســال هــدف آزار و 

اذيت شوهرعمه 41 ساله اش قرار گرفته بود راز آزار و 
اذيت هاى شبانه را براى پدرش فاش كرد.

 26 مهرماه امسال مردى ميانسال با چهره اى آشفته 

پاى در دادگاه كيفرى يك تهران گذاشــت و ادعا كرد 

دختر 15 ساله اش از سوى يكى از بستگانش مورد آزار 
و اذيت جنسى قرار گرفته است.

بدين ترتيب تيمى از مأموران اداره 16 پليس آگاهى 

تهران به دستور قاضى شعبه سوم دادگاه كيفرى يك 

تهران براى دســتگيرى عامل اين اقدام شيطانى وارد 
عمل شدند.

پدر اين دختــر نوجوان به مأموران گفت: دو روز قبل 

دخترم به ســراغم آمد و ادعا كر دكه «داور» 41 ساله 

كه شــوهر عمه اش است در مدت زمان يك سال او را 

هدف آزار و اذيت قرار داده است كه با حضور در اداره 
پليس درخواست دستگيرى اين مرد را دارم.

كارآگاهــان در اين مرحله دختر 15 ســاله را هدف 

تحقيق قرار دادند و وى گفت: «شوهر عمه ام با ما در 

يك ساختمان زندگى مى كند. مدتى به صورت تلفنى 

بــا من صحبت مى كرد و ابراز علاقه نشــان مى داد و 

مى گفت كه از من خوشش مى آيد، تا اينكه مرا به زور 

مورد آزار و اذيت قرار داد.»

دختــر نوجوان ادامــه داد: «پس از يكســال كه او با 

تهديدهايش مرا مورد آزار و اذيت قرار مى داد خســته 

شدم و تصميم گرفتم با درميان گذاشتن اين موضوع 

با خانواده ام از دست شوهر عمه ام رهايى پيدا كنم و او 
نيز به سزاى اعمالش برسد.»

در اين مرحله تيمى از مأموران اداره 16 پليس آگاهى 

تهران ســاعت 6:30 دقيقه صبح شــنبه با حضور در 

خانه متهم در منطقه كيانشــهر موفق به دستگيرى 
وى شدند.

ســرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معــاون مبارزه با 

جرايم جنايى پليس آگاهى تهران، با اعلام اين خبر 

گفت: متهم در همان تحقيقات اوليه به آزار و اذيت 

جنسى دختر 15 ساله اعتراف كرده و تحقيقات از 

وى جهت تكميل پرونده در مراحل اوليه و مقدماتى 
قرار دارد.

راز يكسال آزار دختر 15ساله در آپارتمان خانوادگى

خط قرمز: چهار مرد كه در مغازه هاى 
سوپر ماركت خود، قرص هاى روانگردان 
مى فروختند، توســط پليس تربت جام 

دستگير شدند.
فرمانده انتظامى تربت جام با اعلام اين 
خبر گفت: مأموران پليس مبارزه با مواد 
مخدر اين شهرســتان چهــار مرد 26، 
30، 40 و 43 ســاله را كه در مغازه هاى 
ســوپرماركت خــود، اقدام بــه فروش 
قرص هاى روانگردان به دخترها و پسرها 
مى كردند، در عملياتى غافلگيرانه، به دام 

انداختند.
ســرهنگ هوشــنگ كيانى افــزود: از 
ايــن متهمان 1600 عــدد انواع قرص 
روانگردان و مخدر كشف شد و متهمان 
براى ســير مراحل قانونــى در اختيار 

مراجع قضايى قرار گرفته اند.

سوپر ماركت هايى 
كه به دختر و پسرها 

قرص ممنوعه 
مى فروختند

دستگيرى 65 سرشاخه اصلى توزيع موادمخدر در خراسان رضوى
خط قرمز: فرمانده انتظامى خراسان رضوى از عمليات گسترده 
مقابله با سرشاخه هاى اصلى توزيع موادمخدر در اين استان خبر
           داد. سردار «قادر كريمى» در تشريح اين عمليات ضربتى 
كه در 24 ســاعت گذشته به اجرا درآمد گفت: تيم هاى پليس 
مبارزه با موادمخدر اســتان پس از اجراى طرح هاى مطالعاتى 
ميدانى و بررسى گزارش هاى مردمى پاتوق هاى توزيع موادافيونى 
در شــهر مشهد و ديگر شــهرهاى بزرگ استان شناسايى و به 
طور نامحسوس تحت نظر قرار دادند. فرمانده انتظامى خراسان 
رضوى افزود: پليس پس از تكميل اطلاعات تحقيقى اين طرح 
و با دستور صريح مراجع قضايى، در 24 ساعت گذشته به طور 
غافلگيرانه وارد عمل شد و 65 سرشاخه اصلى توزيع موادافيونى 
را در پاتوق هاى از قبل شناسايى شده دستگير كردند. وى گفت: 
در اين عمليات 89 كيلو و 500 گرم انواع موادمخدر پلاستيك 
پيچ در بســته هاى كوچك كه 85 كيلو از آن ترياك بود كشف 
و يك دســتگاه خودرو توقيف شد. سردار كريمى اظهار داشت: 
تحقيقــات در اين باره ادامه دارد و بزودى مرحله ديگرى از اين 

عمليات گسترده به صورت استانى به مرحله اجرا درمى آيد.
*كشــف يك ميليارد و 700 ميليون ريال البسه و لوازم 

آرايشى غيرمجاز قاچاق
بنابرايــن گزارش همچنين مأموران مبــارزه با قاچاق كالا و ارز 
پليس آگاهى شهرستان نيشابور در عمليات ضربتى بيش از يك 
ميليارد و 700 ميليون ريال البسه قاچاق و لوازم آرايشى غيرمجاز 
كشــف كرد. فرمانده انتظامى خراسان رضوى با اعلام اين خبر 
گفت: در اجراى طرح ضربتى مقابله با قاچاق كالا در خراســان 
رضوى، مأمــوران مبارزه با قاچاق كالا پليس آگاهى نيشــابور 

در اقدامى اطلاعاتى به ســرنخ هايى از تردد يكدستگاه خودرو 
كاميونــت حامل كالاى قاچاق به يكى از باربرى هاى نيشــابور 
دست يافتند. سردار قادر كريمى تصريح كرد: پليس با هماهنگى 
مقام قضايى در محل مورد نظر حاضر و پس از بازرسى از خودرو 
و باربرى تعداد هزار و 620 ثوب البسه قاچاق به همراه 100 قلم 
لوازم آرايشى غيرمجاز و بدون مدارك گمركى به ارزش تقريبى 
يك ميليارد و 273 ميليون ريال كشف و ضبط كرد. وى گفت: 
مأموران انتظامى نيشــابور در اين عمليات ضربتى همچنين در 
بازرسى از باربرى ديگرى 573 ثوب البسه قاچاق به همراه 100 
جفت كفش بچگانه قاچاق به ارزش تقريبى 466 ميليون و 500 
هزار ريال كشــف و ضبط كردند. ســردار كريمى گفت: در 24 
ســاعت گذشته و در اين عمليات ضربتى قريب به يك ميليارد 
و 739 ميليون و 500 هزار ريال كالاى قاچاق كشــف و ضبط 
و تعداد ســه نفر از متخلفان با تشكيل پرونده براى سير مراحل 
قانونى به مراجع قضايى معرفى شدند. فرمانده انتظامى خراسان 
رضوى با تشكر از پليس نيشابور، از شهروندان خواست در صورت 
اطلاع از فعاليت هاى اقتصادى غيرقانونى از سوى افراد سودجو، 
مراتب را در اسرع وقت از طريق تلفن 110 به پليس اطلاع دهند.



خط خبر

دختر خردسال بر اثر واژگونى رانا جان باخت
واژگونى يك  براثــر  خط قرمز: 
دســتگاه خودروى سوارى رانا در 
جاده مباركه يك دختر خردسال 
جان خود را از دست داد و چهار 
نفر نيز مصدوم و راهى بيمارستان 
شدند.  مدير حوادث و فوريت هاى 
پزشكى استان اصفهان گفت: در 
اين حادثه كه ساعت چهار بامداد 
مقابل كارخانه چينى زرين اتفاق 

افتاد يك دختر پنج ساله جان خود را از دست داد. وى افزود: همچنين در اين 
حادثه، چهار سرنشــين ديگر خودرو شامل 2 خانم 30 و 34 ساله، يك دختر 
12 ساله و يك مرد 36 ساله مصدوم و پس از دريافت خدمات درمانى اوليه به 

بيمارستان صفائيه مباركه منتقل شدند.

پسته دزدهاى مه ولات به دام افتادند
خط قرمز: فرمانده انتظامى مه ولات در اين باره گفت: صبح ديروز يك مورد 
دستبرد به باغ هاى پسته به مركز فوريتهاى پليسى 110 اعلام شد كه با توجه 
به حساسيت موضوع، بلافاصله اكيپى از مأموران دايره تجسس كلانترى مركز 
اين شهر وارد عمل شدند. سرهنگ دوم حمزه ذوالفقارى افزود: در تحقيقات 
اوليه اين مأموران سرنخى از يك سارق سابقه دار در رابطه با سرقت از باغ  هاى 
پسته به دست آمد و اين متهم 28 ساله دستگير و براى بازجويى و تحقيقات 
بيشتر به كلانترى منتقل شــد. وى تصريح كرد: سارق در بازجويى هاى فنى 
پليس، لب به اعتراف گشــود و مدعى شد كه با همدســتى دو نفر ديگر در 
شب شنبه اقدام به سرقت پسته ها كردند. به گفته وى، پسته هاى سرقتى كه 
600 كيلوگرم وزن داشت نيز از مخفيگاه اين سارقان كشف و دو سارق جوان 

همدست او هم در اين عمليات دستگير شدند.

دستگيرى دزد زنانه پوش 
در خانه مرد پولدار 

خط قرمز: سارق زن نما كه اقدام به سرقت سكه طلا در محله زعفرانيه كرده 
بود دستگير شد.  سرهنگ محمدباقر قدم زاده رئيس كلانترى 122 دربند تهران 
گفت: جوانى 25 ســاله در پوشش زنانه در غياب مرد پولدار در محله زعفرانيه 
وارد خانه گرديد و تعداد 38 سكه طلا به سرقت برد. وى ادامه داد: با توجه به 
حركات مشــكوك در زمان خروج از محل، مأموران در كوچه به وى مظنون و 
مشخص گرديد نامبرده مرد است كه پس از بازرسى بدنى سكه ها از وى كشف 
شد. ســارق در تحقيقات انگيزه خود را از سرقت اهداى سكه هاى مسروقه به 
صورت تدريجى به دختر صاحبخانه در مناسبت هاى مختلف اعلام كرده است.
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انهدام باند حرفه اى سرقت پژو 
و زانتيا در مشهد

خط قرمــز: فرمانده 
انتظامى استان خراسان 
رضوى از دســتگيرى 
چهــار گرداننده باند 
ســرقت  حرفــه اى 
خودروهــاى زانتيــا 
و پــژو و كشــف 17 
فقره سرقت خبر داد. 

سردار قادر كريمى در تشريح اين عمليات ضربتى پليس 
آگاهى استان گفت: اعلام سرقت هاى سريالى خودروهاى 
پژوپارس، پژو405 و زانتيا در شهر مشهد و اعلام شكايت 
مالباختگان پليس را بر آن داشــت تا طرح ويژه اى براى 
پيگيرى ســريع موضوع در دســتور كار خود قرار دهد. 
فرمانده انتظامى استان خراسان رضوى افزود: با توجه به 
اهميت موضوع تيم زبــده اى از كارآگاهان اداره مبارزه با 
سرقت خودرو با بررسى جغرافياى وقوع جرم، محل هاى 
ســرقت و محل هاى رهاســازى خودروهاى مسروقه و 
همچنين مســيرهاى تردد اين خودروها به سرنخ هايى 
دســت يافتند كه منجر به چهره زنى و شناسايى دو تن 

از عاملان سرقت شد.
وى خاطرنشان كرد: كارآگاهان پليس آگاهى با شناسايى 
محل اختفاى متهم در م حدوده بلوار پيروزى مشهد پس 
از هماهنگــى با مقام قضايى و رعايت موازين شــرعى و 
قانونى، منزل موردنظر را بازرسى و متهم شناسايى شده و 

همدستش را دستگير كردند.
در اين اقدام غافلگيرانه يك دســتگاه خودروى زانتيا كه 
پلاك آن جعلى و داراى سابقه سرقت بود كشف و از اين 
خودرو دو قطعه تكه شده پلاك با سريال ايران19- سه 
قطعه تكه پلاك با شماره ايران12 كه به صورت ماهرانه اى 
برش داده شده بودند و يك دستگاه «اى سى يو» پژويى 
و آلات و ادواتــى كه براى ســرقت خودروهاى پژو از آن 

استفاده مى كردند كشف شد.
فرمانده انتظامى خراســان رضوى گفــت: دو متهم در 
اعترافــات اوليــه خود گفتنــد خودروهاى ســرقتى را 
اوراق كــرده و قطعات آن را به دو همدســت ديگر خود 
مى فروختنــد. وى تصريح كرد: پليــس يكى از دو عضو 
ديگر باند را در بلوار شهيد شيرودى مشهد دستگير و در 
بازرســى از مخفيگاه اين فرد 40 باند پخش و 6 دستگاه 

ضبط و پخش خودرو كشف كردند.
متهم چهارم پرونده نيز داخل باغى، خارج از شهر مشهد 
دســتگير و از او يك دستگاه خودروى سوارى پژو پارس 
سفيد رنگ مســروقه به همراه مقاديرى طلا و وجه نقد 

كشف شد.
ســردار كريمى با اشــاره به اين مطلب كه گردانندگان 
باند تاكنون به 17 فقره ســرقت خودروهاى پژو و زانتيا 
در نقاط مختلف شهر، هسته مركزى و بلوار امام رضا(ع) 
و بلوار طبرســى مشهد اعتراف كرده اند گفت: با توجه به 
گستردگى كار اين سارقان حرفه اى، احتمال افزايش تعداد 
سرقت هاى انجام شده و ديگر اقدامات مجرمانه آنان وجود 
داشته و با دستور مراجع قضايى، تحقيقات پرونده ادامه 

دارد.
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 فرمانده 
انتظامى استان خراسان 
دســتگيرى 
چهــار گرداننده باند 
ســرقت  حرفــه اى 
خودروهــاى زانتيــا 
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فقره سرقت خبر داد. 

خط قرمز: پســر نوجوان پس از رفتن به مدرسه ديگر 

به خانه بازنگشــت و با گذشــت نزديك بــه دو هفته 

تجسس هاى پليسى و جســت  وجوى خانواده وى در 
شهر آبادان ادامه دارد. 

روز 16 مهر ماه امسال خانواده اى با مراجعه به مأموران 

پليس آبادان از ناپديد شــدن پسر 17 ساله شان به نام 

ميلاد خبر دادند و در اين مرحله تيمى از مأموران براى 
رديابى پسر نوجوان وارد عمل شدند.

مأموران در تحقيقات ابتدايى پى بردند كه ميلاد صبح 

روز ناپديد شــدنش براى رفتن به مدرسه از خانه خارج 

شده و ديگر بازنگشته است و مدتى قبل نيز پدر و مادر 

اين پسر نوجوان از هم جدا شده اند و هر يك ازدواج هاى 
مجددى داشته اند.

مأمــوران در تحقيقات پى بردند كــه ميلاد به خاطر 

اختــلاف با نامادرى اش از خانه خارج شــده و احتمال 

مى رود وى به خاطر اختلاف با نامادرى اش قهر كرده و 

ديگر به خانه بازنگشته است كه در اين مرحله نامادرى 
ميلاد هدف تحقيق قرار گرفت.

نامادرى پسر نوجوان به مأموران گفت: چندى قبل پدر 

ميلاد پس از جدايى از همسرش با من ازدواج كرد و مادر 

ميلاد نيز با مرد ديگرى ازدواج كرده و شنيدم كه مادر 

ميلاد، پســرش را بدون اجازه پدرش به مدت 3 روز به 
اصفهان برده است.

مأمــوران با توجه به اظهارات زن جوان به ســراغ مادر 

ميلاد رفته و وى نيز در تجســس هاى پليسى گفت: از 

سرنوشت پسرم بى اطلاع هستم و بارها از ميلاد شنيدم 

كه از سوى نامادرى اش مورد تنبيه و كتك قرار گرفته 

است و احتمال مى دهم ميلاد براى فرار از كتك كارى 
نامادرى اش از خانه فرار كرده است.

پدر ميلاد وقتــى در برابر اظهارات مادر پســرش قرار 

گرفت به مأموران گفت: همســر جديدم هيچ وقت با 

ميلاد اختلاف نداشت و او را مورد تنبيه قرار نداده است 

و نگران سرنوشت پسر 17 ساله ام هستم چون هيچ يك 

از دوستان و آشنايان از ميلاد خبرى ندارند و نمى دانم 
چه اتفاقى براى او افتاده است.

خانواده ميلاد و دوســتانش كه نگران سرنوشــت پسر 

خانواده بودند به ســراغ 3 مرد دعانويس و رمال شــهر 

رفتند كه آن ها ادعا كردند پســر نوجوان در نيزارهاى 

اطراف نخلستان ها اســت كه در اين مرحله خانواده به 

جســت  وجوى ميلاد پرداختند اما هيچ ردى از وى به 

دست نيامد و اين در حالى است كه رديابى هاى پليسى 
براى پيدا كردن سرنخى از ميلاد در شهر هستند.

بنا به اين گزارش، با گذشت دو هفته از ناپديد شدن پسر 

جوان تحقيقات پليسى ادامه دارد و كسانيكه اطلاعى از 

سرنوشت ميلاد دارند ماجرا را به پليس گزارش دهند تا 
راز اين پرونده مرموز فاش شود.

معماى گم شدن نوجوان آبادانى

خط قرمز: دادســتان عمومى و انقلاب شهرســتان بافت گفت: 
اختلافات 2 همسايه در اين شهرستان منجر به كشته شدن يكى 
از 2 همسايه شد.  خدابخش روح الامينى با بيان اينكه رسيدگى به 
پرونده قتل در بافت در شعبه بازپرسى دادسراى عمومى و انقلاب 
اين شهرستان در حال انجام است افزود: متهم بلافاصله دستگير و 
با قرار بازداشت موقت روانه زندان شده است. اين مقام قضايى در 
تشــريح جزئيات اين خبر اظهار كرد: پس از كسب گزارش مبنى 
بر تيراندازى منجر به فوت در شهرســتان بافت، بلافاصله دادرس 
دادگاه به جانشينى از بازپرس به همراه مأموران پليس آگاهى در 
محل حادثه حاضر شدند. روح الامينى بيان كرد: پس از تحقيقات 
اوليه مشخص شد به دليل نزاعى مبنى بر اختلاف خانوادگى فردى 
پنجاه ساله به نام (ج.ع) بر اثر اصابت گلوله توسط همسايه اش به 
قتل رســيده اســت. وى افزود: مقتول پس از خارج شدن از خانه 
توسط همسايه اش (فردى به نام (ى. م)) به وسيله اسلحه شكارى 
به قتل رسيده كه با حضور به موقع مأموران انتظامى قاتل در همان 
لحظه دستگير و پرونده به شعبه اول بازپرسى دادسراى عمومى و 
انقلاب بافت ارجاع شد. هفته گذشته نيز اختلافات خانوادگى، منجر 

به كشته شدن يك جوان در شهرستان بافت شد.

درگيرى 
مرگبار

 2 همسايه 
در بافت 

خط قرمز: مدير مركز حوادث 
و فوريت هاى پزشــكى استان 
اصفهــان از ســقوط دو دختر 
جوان از پل چمــران اصفهان 
خبر داد.  غفور راستين با تأييد 
ســقوط دو دختر جوان از پل 
چمران اصفهــان گفت: ظهر 
ديروز خبرى مبنى بر اينكه دو 

دختر جوان خود را از پل چمران اصفهان به پايين پرت كرده اند به 
اورژانس اصفهان داده شد.  وى با اشاره به اينكه هم اكنون نيروهاى 
اورژانــس اصفهان در محل حادثه حضور دارنــد، ادامه داد: اين دو 
دختر بين 17 تا 18 سال سن دارند و يكى از آن ها هوشيارى خود 
را از دســت داده و احتمال زنده ماندن او بسيار كم است و نفر دوم 

نيز با شكستگى تمام اعضاى بدن رو به رو است.
مدير مركز حوادث و فوريت هاى پزشكى استان اصفهان در خصوص 
علت اين حادثه گفت: هنوز اطلاعى از دلايل اين حادثه در دســت 
نيســت و نمى توان به قطع يقين گفت اين اقــدام دختران جوان 

خودكشى بوده يا خير.

خودكشى 
وحشتناك 
2 دختر 
جوان از 
پل چمران 

 مدير مركز حوادث 
و فوريت هاى پزشــكى استان 
اصفهــان از ســقوط دو دختر 
جوان از پل چمــران اصفهان 
غفور راستين با تأييد 
ســقوط دو دختر جوان از پل 
چمران اصفهــان گفت: ظهر 
ديروز خبرى مبنى بر اينكه دو 

خط قرمز: مديركل آموزش  و پرورش لرستان گفت: آسيب ديدگى دانش آموزان سطحى است و 
هيچ گونه مشكلى ندارند.  خدا نظر دريكوند اظهار داشت: دانش آموزانى كه براثر تصادف در محور 
كوهدشت به سمت كرمانشــاه صدمه  ديده اند از ساكنان روستاهاى نزديك كوهدشت هستند و 
خودرو حامل اين دانش آموزان ســرويس مدرسه نبوده است. وى افزود: تعدادى از دانش آموزان 
دختر كه به مدرســه  مى رفته اند در اين محور تصادف مى كنند و هيچ كدام از دانش آموزان فوت 
نكرده و تنها يك نفر از سرنشينان خودرو پرايد فوت كرده است. مديركل آموزش  و پرورش استان 

لرستان بابيان اينكه دانش آموزان در حال حاضر در بيمارستان كوهدشت بسترى هستند عنوان 
كرد: آسيب ديدگى دانش آموزان سطحى است و هيچ  گونه مشكل ندارند و پس از درمان مرخص 
مى شوند. درهمين راستا سرپرست اورژانس كشور از واژگونى خودور پيكان حامل دانش آموزان يك 
مدرسه در پلدختر خبر داد.  پير حسين كوليوند در اين باره اظهار كرد: تصادف يك دستگاه پيكان 
حامل دانش آموزان دختر با يك خودرو پرايد در محوركوهدشت - كرمانشاه به نيرو هاى اورژانس 
اطلاع داده شد. وى افزود: بلافاصله نيرو هاى اورژانس در محل حادثه حاضر و امدادرسانى هاى خود 
را آغاز كردند. سرپرست اورژانس كشور از مصدوم شدن 9 دانش آموز در اين حادثه خبرداد و تصريح 

كرد: متاسفانه در اين حادثه راننده جان باخت و 9 تن ديگر نيز مصدوم شدند.

يك كشته در تصادف خودرو حامل دانش آموزان



امروز در یک چهارم نهایی جام جهانی نوجوانان 

حمله یوزهای ایرانی به ماتادورها در هند

 فوتبال  حمیدرضا خداشناس  تیم  
 ملی فوتبال نوجوانان کشورمان که بدون 
شک یکی از پدیده های جام جهانی تا این 
مرحله از مسابقات بوده است عصر امروز از 
ساعت 15 در ورزشــگاه جواهر لعل نهرو 
شهر کوچی هند باید به مصاف نوجوانان 
اســپانیا برود که یکی از امیدهای اصلی 

قهرمانی این دوره از مسابقات است.
  شــاگردان عباس چمنیان برای صعود به 
مرحله یک چهارم نهایی و دیدار با ماتادورها 
موفق به شکست ۲ بر یک مکزیک در مرحله 
یک هشتم نهایی شدند. نوجوانان ایران با 
صعود به این مرحله به نخستین تیم فوتبال 
تاریخ ایران تبدیل شــدند که توانستند به 
مرحله یک چهارم نهایی جــام جهانی راه 
پیدا کنند. ملی پوشان نوجوان کشورمان 
امروز اما یونس دلفــی، موثرترین بازیکن 

خود را- با دو گل و سه پاس گل - به دلیل 
دو کارته شدن در این بازی در اختیار ندارند 
که این مسئله زهر خط حمله ایران را کمتر 
می کند ولی به گفتــه عباس چمنیان تیم 
ملی کشورمان کاملا آماده برای رویارویی با 
یکی از قدرت های حال حاضر فوتبال دنیا در 
همه رده های سنی است . اما آنچه مشخص 
است حریف امروز ایران با سایر حریفانی که 
شــاگردان چمنیان با آن ها بازی کرده اند 
متفاوت است. اسپانیا در مرحله مقدماتی 
توانسته بود از گروهی که برزیل، کره شمالی 
و نیجر حضور داشتند با کسب 6 امتیاز به 
عنوان تیم دوم به مرحله یک هشتم بعد از 
برزیل 9 امتیازی صعود کند. در مرحله یک 
هشتم نیز آن ها توانستند فرانسه مدعی را 
حذف کنند تا حریف یوز هــای ایرانی در 
یک چهارم نهایی شوند. از نکات قابل توجه 

در مورد اســپانیا حضور 9 بازیکن آن ها در 
باشگاه های بارســلونا و رئال مادرید است، 
که فرصت خودنمایی نوجوانان کشورمان 
را در برابر ستاره های آینده تیم ملی اسپانیا 
فراهم کرده است. به هر حال تقابل عصر ملی 
پوشان کشورمان با نوجوانان اسپانیا بدون 
تردید جدالی تاریخی است که پیروزی در آن 
شگفتی را کامل می کند و آن ها را در جمع 
چهار تیم برتر دنیا قرار می دهد و شکست در 
آن چیزی از ارزش های شاگردان چمنیان 
که تا این مرحله فوق العاده کار کرده اند کم  
نمی کند. برنده جدال یوزها و ماتادورها برای 
راه یابی به فینال جام جهانی باید به مصاف   

مالی  برود.
*چمنیــان :آمــاده رویارویی با 

»تیکی تاکا« هستیم
عباس چمنیان در خصوص شرایط تیم 

فوتبال نوجوانان پیش از دیدار با اسپانیا 
در مرحله یک چهارم نهایی جام جهانی 
زیر 17 ســال گفت: شرایط آب و هوایی 
کوچی به مراتب بهتر از گواســت. اینجا 
رطوبت کمتر اســت و همین مســئله 
کمک می کند با تمام تــوان آماده بازی 

شویم.
وی در پاسخ به این ســؤال که تیم ایران 
فوتبالی جمع بازی می کنــد و در مقابل 
اســپانیایی ها تیکــی تاکا را در دســتور 
کار دارنــد و این تفاوت چه شــرایطی در 
بازی ایجاد خواهد کــرد، گفت: هر تیمی 
استراتژی خودش را دارد. با این حال تیم 
ایران آماده رویارویی با هر نوع استراتژی 
حریفان است. فرقی ندارد تیم ها مقابل ما 
چطور بازی می کنند ما آماده رویارویی با 

سبک بازی اسپانیایی ها هستیم.

ایران و پاناما ۱۹ آبان 
ورزش: فدراسیون فوتبال پاناما اعلام کرد که دو دیدار دوستانه در 
دستور کار تیم ملی این کشور است که یکی از آن ها با ایران خواهد 
بود. طبق اعلام این فدراسیون، دیدار تدارکاتی ایران و پاناما روز 19 

آبان سال جاری در کشور اتریش برگزار می شود.
این دو تیم پیش از این در سال ۲004 در تهران به مصاف هم رفتند 
که ایران با تک گل علی دایی یک بر صفر پیروز شد.ولز در روز ۲3 آبان 
دیگر حریف پانامایی هایی خواهد بود که برای اولین بار حضور در جام 

جهانی را سال آینده در روسیه تجربه خواهند کرد.

حمایت نصیرزاده از کریمی برای اخراج 
آندو

تسنیم: مدیرعامل باشــگاه گســترش فولاد تبریز اعتقاد دارد که 
تصمیمات سرمربی تیم فوتبال این باشگاه براساس منافع تیم تحت 
هدایتش است. هوشنگ نصیرزاده درباره شرایط میلاد فخرالدینی و 
آندرانیک تیموریان که فیروز کریمی از کنار گذاشتن آن ها خبر داده 
است، اظهار داشت: طبیعتاً سرمربی ما اگر تصمیمی بگیرد براساس 
منافع تیم اســت. ما در این زمینه جلســه ای با اعضای کمیته فنی 
خواهیم داشت که البته آقای کریمی هم در این جلسه حضور خواهد 
داشت. هنوز تصمیم نهایی اتخاذ نشده است، ولی این را باید بگویم که 

ما به نظر سرمربی احترام می گذاریم.

روشن: شفر به جای حرف زدن، کار کند
تسنیم: حسن روشن ، پیشکسوت باشگاه استقلال در مورد اینکه 
وینفرد شفر از نتیجه به دست آمده برابرنساجی ناراضی بود و اعتقاد 
داشت بازیکنان اســتقلال نباید مدام حفظ نتیجه کنند، گفت: شفر 
این حرف ها را می زند تا بگوید قرار است در آینده تغییراتی رخ دهد. 
البته او بیشتر باید به جای حرف  زدن کار کند. توقع ما از او همین است 
که تغییراتی در استقلال ایجاد کند. وی در مورد دربی پایتخت نیز 
خاطرنشان کرد: اگر شفر بتواند اســتقلال را از لحاظ روحی و روانی 
آماده کند، می تواند موفق شود. هرچند که برانکو ایوانکوویچ سال ها 
سرمربی تیم ملی بوده و الان چند سالی است در پرسپولیس حضور 

دارد و شرایط را بهتر می داند. 

دعوت ۱۵ بازیکن به اردوی تیم ملی 
فوتبال ساحلی

ورزش: سومین اردوی تیم ملی فوتبال ســاحلی کشورمان در راه 
آماده سازی جهت شرکت در مسابقات جام بین قاره ای جهان )نهم 
تا سیزدهم آبان 96( از امروز آغاز می شود.بر همین اساس سرمربی 
برزیلی تیم ملی فوتبال ساحلی اسامی 15 بازیکن را به شرح زیر اعلام 
کرد: محمد احمدزاده، فرید بلوکباشــی، امیرحسین اکبری، حمید 
بهزادپور، مسلم مســیگر، مصطفی کیانی، علی میرشکاری و محمد 
معصومی زاده، سیدپیمان حسینی، حسن عبداللهی و محمد مرادی ، 
محمدعلی مختاری، سیدعلی ناظم و محمد داستان وسینا رحمتی .

نتایج هفته دهم لیگ دسته اول فوتبال
ورزش: هفته دهم رقابت های لیگ دسته اول فوتبال کشور با برگزاری 6 

بازی آغاز شد که نتایج بازی های انجام شده به شرح زیر است:
* بادران یک - شهرداری ماهشهر ۲

* آلومینیوم اراک صفر - خونه به خونه یک
* فجر شهید سپاسی یک - راه آهن صفر
* ماشین سازی اراک  ۲ - اکسین البرز ۲

* ایرانجوان بوشهر یک - ملوان یک
* نفت مسجد سلیمان ۲ - گل گهر سیرجان صفر

تاج غایب مراسم جشن برترین های فیفا 
فارس: فیفا برای جشن برترین های فوتبال جهان از مهدی تاج رئیس 
فدراسیون فوتبال دعوت کرده تا در این مراسم که دوشنبه در شهر 
لندن انگلیس برگزار می شود شرکت کند، با این حال مهدی تاج قصد 
حضور در این مراسم برترین های فیفا را ندارد و هنوز دلیل غیبت تاج 

در این مراسم مشخص نیست.

قائدی برای دربی آماده می شود
ورزش: وینفرد شفر با بازگشت مهدی قائدی به تمرینات تیم فوتبال 
استقلال موافقت کرد. این بازیکن از دیروز برای حضور در تیم استقلال 

در دربی حساس پایتخت خود را آماده می کند.

اوسانی: 24 را نشان دادم
فارس: بازیکن تیم فوتبال نساجی گفت: متاسفانه هواداران استقلال 
از خجالت من درآمدند و حرف هایی زدند که واقعا خجالت کشیدم. 
به مرده و زنــده من بی احترامی کردند. محمد اوســانی درخصوص 
اینکه آیا بعد از گل با حرکت دست عدد 4 و ۲ را به هواداران استقلال 
نشان دادی یا خیر، اظهار داشت: این عدد 6 نبود. به من ربطی ندارد 
که بخواهم کری خوانی کنم. متاســفانه خیلی از هواداران استقلال 
به اینستاگرام من حمله کردند  و بی احترامی کردند.  وقتی با تیم از 
قائم شهر حرکت کردیم، چشــمم به میدانی خورد که عکس هادی 
نوروزی آنجا قرار داشت. با خودم گفتم که این بازی اگر گل بزنم، به 
یاد هادی نوروزی عدد ۲4 را نشان خواهم داد و این گل را تقدیم این 
اسطوره بزرگ خواهم کرد. من حتی به عشق و احترام هادی نوروزی 
عدد ۲4 را این فصل بر تن کردم واقعا این حرکت من ربطی به کری 
خوانی استقلال و پرسپولیس نداشت و چرا باید من قبل از دربی این 

کار را انجام دهم.

بازگشت اخراجی ها به استقلال 
خوزستان!

ورزش: پس از باخت 6-0 استقلال خوزســتان برابر ذوب آهن، 
اتفاقاتــی در رختکن این تیم افتاد که باعث شــد طالب ریکانی و 
حکیم نصاری اخراج شوند.آنها در چهار بازی اخیر تیمشان برابر 
سپیدرود رشــت، نفت تهران، فولاد و پرســپولیس تهران غایب 
بوده اند، چهار دیداری که تیم ویســی موفق به کســب دو امتیاز 
در آن شده است. بازگشــت این دو بازیکن به تمرینات می تواند 
شوک مثبتی به تیم باشد تا از وضعیت کنونی در بیایند.استقلال 
خوزستان در بازی این هفته خود باید در ورزشگاه غدیر به مصاف 

تیم سیاه جامگان مشهد برود.

ضد حمله

رفتن فوتبالیست ها به آموزشی قطعی شد
نوراللهی 2 ماه دیگر 

از پرسپولیس دور شد
ورزش:با قطعی شدن قانون پشت سر گذاشــتن دوران آموزشی برای بازیکنان 
فوتبال، بازیکنان ســرباز باید حتما این دوره ۲ ماهه را سپری کنند تا بتوانند در 

نهایت کارت پایان خدمت بگیرند.
این بخشــنامه ای اســت که حتی برای باشــگاه هایی که می توانند بازیکن 
سرباز هم بگیرند ارسال شــده و با این قانون کلیه بازیکنان فوتبال باید دوره 
 آموزشــی را در زمان سربازی خود ســپری کنند.بر این اساس بازیکنی مثل 
احمد نوراللهی بازیکن تیم پرسپولیس هم باید ۲ ماه  آموزشی خود را سپری 
کند و با این حســاب او در اواخر آذرماه می تواند برای پرســپولیس در لیگ 

برتر به میدان برود. 

خطر بیخ گوش استقلال و پرسپولیس
بررسی ۸ تیم نخست لیگ برتر

AFC از سوی 
ایسنا: کنفدراسیون فوتبال آسیا بعد از بررسی اسناد و مدارک ارسالی از سوی 
هشت تیم نخســت لیگ برتر، تعداد ســهمیه های ایران را برای حضور در لیگ 
قهرمانان مشخص خواهد کرد.بر اساس اعلام رییس فدراسیون فوتبال و رئیس 
سازمان لیگ، چنا چه هشت تیم اول جدول رده بندی نتوانند معیار و ملاک های 

AFC را برآورده کنند، تعداد سهمیه های ایران کسر خواهد شد.
امسال کارشناسان AFC برای بررســی این موارد به ایران می آیند. با توجه به 
جدیت AFC در بررسی مواردی از جمله بدهی های باشگاه ها و حذف تیم های 
پرقدرت و با نفوذ عربستانی و اماراتی از لیگ قهرمانان، به نظر می رسد که خطر 

حذف از آسیا بیش از هر زمان دیگری استقلال و پرسپولیس را تهدید می کند. 14

تلگرامی

1

    سیروس دین محمدی به عنوان سرمربی جدید شهرداری تبریز انتخاب شد. 
    مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران تأکید کرد، هیئت واگذاری و مجمع 

نفت مالک این باشگاه تهرانی است و جهانیان دیگر مالک نیست.
    شنیده می شــود فرهاد مجیدی به تهران آمده تا دربی هشتاد و پنج را از 

نزدیک تماشا کند.
    کویینز پارک رنجرز که در حال حاضر در لیگ دســته دوم انگلیس بازی 
می کند به دنبال سامان قدوس است و برای امضای قرارداد با او مبلغی بیش از 

۲.65 میلیون دلار درنظر گرفته است.
    تیم بسکتبال دختران ایران که برای نخستین بار پس از 37 سال قرار بود در 
یک رویداد رسمی حضور داشته باشد به علت بدهی فدراسیون به فیبا، از برنامه 

بازی های زیر 16 سال آسیا کنار گذاشته شد.
    در پایان مهلت 10 روزه برای ثبت نام نامزدهای انتخابات ریاست فدراسیون 

والیبال، 9 نامزد که در بین آن ها نام یک بانو نیز دیده می شود ثبت نام کردند.
    وراتی گفت: به خاطر پول در پاری ســن ژرمن نماندم. چلسی و منچستر 

سیتی حاضر بودند که برای جذب من 100 میلیون یورو پرداخت کنند .
    با نزدیک شدن به پایان ســال ۲017 میلادی، 3 نامزد نهایی جایزه پسر 

طلایی فوتبال اروپا معرفی شدند.
    گابریل ژسوس، مهاجم برزیلی منچسترسیتی در کنار عثمان دمبله ستاره 
مصدوم بارسلونا و کیلیان ام باپه دومین بازیکن گران قیمت تاریخ 3 نامزد نهایی 

جایزه پسر طلایی فوتبال اروپا هستند. 

    رضا خالقی فر که مدتی پیش به دلیل کشیدگی همسترینگ از میادین فوتبال دور 
شده بود حالا با گذر از دوران مصدومیت به شرایط آمادگی رسیده و احتمالا در دیدار 

مقابل سرمربی سابقش با صلاحدید کادرفنی گسترش بازی خواهد کرد.
    محسن ربیع خواه، هافبک دفاعی پرسپولیس که این روزها انتقادات زیادی 
را متوجه خود می بیند، در همان دقایق ابتدایــی بازی برابر نفت تهران در یک 

شانزدهم جام حذفی در برخورد با عیسی آل کثیر دچار شکستگی سر شد.
    اوسین بولت سریع ترین مرد دنیا تیم برتر فصل 17-۲016 را بدین ترتیب 
مشخص کرد: بوفون، مارســلو، بونوچی، راموس، آلوز، پوگبا، کانته، کوتینیو، 
رونالدو، مسی و نیمار. وی در مورد بهترین مربی و بهترین بازیکن سال فوتبال 

دنیا هم صحبت کرد.
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ورزشـــی

 پشت پرده بردهای پارس جنوبی
پاداش یک میلیاردی و قراردادهای معاف از مالیات

حمیدرضاعرب: تیم پارس جنوبی جم،  ذوب 
آهن را هم درخانه اش درهم کوبید تا پس ازپایان 
هفته دهم به یکی ازمدعیان جدی قهرمانی لیگ 
هفدهم بدل شود. از حالا به بعد دیگرنباید نتایج 
این تیم را اتفاقی دانســت و باید باور داشت که 
جمی ها قابلیت های بســیاری دارند و حتی اگر 
شانس یارشان باشد همچون استقلال خوزستان 
که با تفاضل گل قهرمان لیگ پانزدهم شد، می 
توانند بربام فوتبال ایران بنشــینند. این تیم که 
انگیزه، میل و اشتیاق وافری برای موفقیت دارد 
محصول یارگیری مناسب و از روی منطقی است 
که در نقل وانتقالات پیش فصل انجام شد. کاری 
که هرگز در تیمی همچون استقلال نمی بینیم و 
آبی پوشان به رغم هزینه ۲7میلیاردی برای لیگ 
هفدهم اما نتایج مناسبی نگرفته اند حتی دیدیم 
که جمعه شب در جام حذفی به سختی ازسد تیم 

لیگ یکی نساجی گذشتند. 
البته پشت تمام این موفقیت های جم یک ویژگی 
بزرگ نهفته اســت که جمی ها را بــا انگیزه ای 
مضاعف مقابل رقبا قرارمی دهد. انگیزه های مالی 

که موجب افزایش توان ذهنی بازیکنان و حتی 
آقای سرمربی شده است. شــاید باورش سخت 
باشد اما جمی ها به واســطه بنیه مالی مطلوب 
خود توانســته اند جذابیت هایی برای بازیکنان 
خود ایجاد کنند. مدیران این باشــگاه دراقدامی 
شــگفت انگیزبرای کســب پیروزی های خارج 
از خانه مبلغی بین 8 تــا 10میلیون تومان برای 

هریک از بازیکنان پاداش تعیین کرده اند! عددی 
که همین حــالا خرج تیم ملی می شــود و تنها 
بازیکنان تیم ملی هســتند که می توانند از این 
پاداش ها بهره ببرند. مضاف بر آن در قرارداد همه 
بازیکنان پاداش قابل توجهی برای قهرمانی لحاظ 
شده است. در این میان پاداشی که برای مهدی 
تارتار در نظرگرفته شده بی شک بیشترین هدیه 

ای اســت که درصورت قهرمانی به یک سرمربی 
پرداخت خواهد شد. در قرارداد تارتار آمده است 
که اگر توانســت پارس جم را قهرمان کند یک 

میلیارد تومان پاداش دریافت خواهد کرد. 
*معاف از مالیات

نکته بسیار مهم اما در قراردادهایی که بازیکنان و 
مربیان جم با این باشگاه منعقد کرده اند، این است 
که همه آن ها از پرداخت مالیات معافند که ظاهرا 
این تصمیم به دلیل شرایط خاص آب و هوایی جم 
درنظرگرفته شده است. اما پرسش این است که 
اگر بازیکنان و مربیان تیم جم به دلیل فعالیت در 
نقطه ای به اصطلاح بد آب وهوا از پرداخت مالیات 
محروم شده اند چرا تمرین های این تیم در تهران 
برگزارمی شــود؟ قانون گذار، این قانون را برای 
فعالیت در جم تعیین کرده نه برای بازیکنانی که 
درطول هفته در تهــران تمرین می کنند و فقط 
برای بازی ها به جم  می روند. به هرحال درست 
است که جمی ها همه را به نتایج خود خیره کرده 
اند اما نباید ازاین مسائل پشــت پرده ای هم به 

سادگی گذشت.

سینا حســینی : تصمیم گیری اشــتباه داوران و رشد 
فزاینده اشتباهات داوری در دهمین هفته رقابت های لیگ 
برتر باعث اعتراض بسیاری از مربیان و مدیران باشگاه لیگ 
برتری شــد. نکته حائز اهمیت اینجاست که کمیته داوران 
با وجود این سطح از انتقادات همچنان به مدل کاری خود 
پایبند اســت و بدون توجه به انتقادات به رفتار یک طرفه 

خود ادامه می دهد.
 مربیــان و بازیکنانی از جمله علی دایــی، علیرضا مرزبان، 
مهدی تارتار،رضا مهاجری، حسین بادامکی، رضا عنایتی، 
فراز کمالوند،محمدرضا عباســی، درویش،فیروز کریمی، 

یحیی گل محمدی، مهدی پاشازاده و .... جزء نفراتی بودند 
که به تندی از داوران انتقاد کردند اما نه تنها پاسخی برای 
اعتراض های خود نشــنیدند بلکه از ســوی رئیس کمیته 
انضباطی فدراســیون فوتبال نیز تهدید شدند که چنانچه 
به رفتار اعتراضی خود ادامه دهند بــا محرومیت هایی رو 

به رو خواهند شد.
اما بزرگترین نگرانی اینجاســت که تداوم ایــن روند باعث به 
آشوب کشیدن دربی پایتخت شود. البته مدیران کمیته داوران 
از هم اکنون به دنبال آرام کردن فضای روانی جامعه هستند تا 

مشکلی در این خصوص پیش نیاید . 

برای همین بود که رئیس کمیته داوران روز شنبه در دفتر کار 
خود جلسه ای فوری و اضطراری را با همکارانش برگزار کرد و 
به آنها اعلام کرد فضا را برای اعلام نام داور بازی روز پنج شنبه 
تلطیف کنند .اما به اعتقاد بســیاری از کارشناســان تا زمانی 
که دپارتمــان داوری که پس از جدایی حســن کامرانی فر با 
چالش های زیادی رو به رو شده است سرنوشتش روشن نشود 
داستان همین خواهد بود. ولی بر خلاف این نظریه مسئولان 
کمیته داوران به ویژه فریدون اصفهانیان علاقه ای به این کار 
ندارد و معتقد اســت چیدمان داوری بایستی در هر حالت در 
اختیار کمیته داوران باشــد و همین روند ، مدل استاندارد و 
ایده آلی است که باید حفظ شــود . حالا باید دید با تداوم این 
شرایط در حالی که قرار اســت از میان بیژن حیدری و اشکان 
خورشــیدی یک نفر قضاوت دربی پایتخت را برعهده گیرند 
آیا با وقوع اشــتباهات داوری جنجال های اخیر باز هم شدت 

خواهد گرفت؟

با بالا گرفتن اعتراض ها به قضاوت ها
داور دربی در منگنه 

احتمال محکومیت طارمی
 تبرئه پرسپولیس جدی شد

ورزش:پرسپولیسی ها مدعی هستند پیش از 
خروج مهدی طارمی از تهــران و ثبت قرارداد 
با ریزه اسپور، آنها با این بازیکن به توافق دست 
یافته بودند و مدارک آن نیز موجود اســت. از 
سوی دیگر مهدی طارمی نیز این موضوع را در 
دفاعیه خود در شکایت مجزایی که تقدیم دادگاه 

بین المللی کرده آورده است.
در صورت تایید این موضوع مهدی طارمی تنها 
در این پرونده محروم خواهد شد و پرسپولیس 
از خطر ممنوعیت حضــور در دو پنجره نقل و 

انتقالاتی نجات خواهد یافت.
مســئولان فیفا البته نســبت بــه اینکه چرا 
پرسپولیسی ها بعد از عقد قرارداد طارمی با ریزه 
اسپور شــکایتی را تقدیم نکرده اند دچار شبهه 
هســتند که باید دید طرف ایرانی چه واکنشی 

نسبت به آن خواهد داشت.
با این حال در صورت تایید تخلف مهدی طارمی 
در عقد قرارداد با ریزه اسپور این بازیکن همانند 
قبل محرومیت 4 ماهه خود را پشت سر خواهد 
گذاشت و پرسپولیس می تواند از این ماجرا به 

سلامت عبور کند.

با پیروزی 2 بر صفر در جام حذفی
پرسپولیس با نفت برای دربی 

شارژ شد
ورزش: پرسپولیس با پیروزی ۲ بر صفر مقابل نفت طلاییه 
حریف تیم بادران در مرحله بعدی جام حذفی شــد.دیروز 
مردان برانکو در حالی که بازی خوبی را به نمایش نگذاشتند 
با گل های منشا و علیپور)پنالتی 85( از دیداری سخت جان 
ســالم به در بردند و با پیروزی به استقبال دربی 85 رفتند. 
در این بازی مسلمان به بهانه خستگی غایب بزرگ میدان 
بود به همین دلیل سرخپوشان از هارمونی لازم به دور بودند 
و بشار رسن و امیری نتوانســتند به خوبی نقش شان را ایفا 
کنند. فشردگی بازی نفتی ها مزید بر علت شد تا دو تیم بازی 
کسل کننده و پربرخوردی را به نمایش بگذارند. شاگردان 
درخشان پس از دریافت دومین گل برای کم کردن فاصله 
به آب و آتش زدند و حتی صاحب ضربه پنالتی هم شدند که 
آل کثیر آن را به تیر افقی دروازه کوبید تا نفت طلاییه با جام 

حذفی وداع کند. 
جالب این بود که وینفرد شفر، سرمربی استقلال که تیمش 
در چارچوب هفته دهم لیگ برتر باید روز پنجشنبه مقابل 
پرسپولیس صف آرایی کند، به همراه دیگر اعضای کادر فنی 

استقلال تقابل پرسپولیس و نفت را تماشا کردند.
درخشــان، ســرمربی نفت طلاییه درباره نتیجــه بازی با 
پرسپولیس گفت: بازی خوبی بود و با توجه به اینکه شرایط 
ما نسبت به پرســپولیس متفاوت بود و برخی بازیکنان ما 
برای اولین بار در آزادی بازی می کردند از بازیکنانم ناراضی 
نیســتم. درخشــان درباره داوری هم گفت: داوری اشکال 
داشت و روی پنالتی اشتباه کرد. به برانکو و مردانش تبریک 
می گویم .تیم نفت اصلا قرار نبود تشکیل بشود. شرایط ما در 
این مدت بهتر شده و در این بازی هم آخر بازی خوب بازی 
کردیم. درخشان درباره هدف نفت در این فصل  گفت: تیم 
من رشد کرده است وهدف ما ماندن در لیگ هست و برای 
جام باشگاه ها 5 بازیکن با کیفیت خواهیم گرفت تا بتوانیم 

بازی خوب انجام دهیم.
برانکو هم پــس از بازی گفت: به نظرم بایــد بازی را در ۲0 
دقیقه اول تمام می کردیم، زمانی که پنج موقعیت مناسب 
برای گلزنی داشتیم. عدم استفاده از فرصت ها حریف را سرپا 
نگه می دارد و تیم را عصبی می کند.  وی در خصوص عملکرد 
داوری روی دو پنالتی اعلام شــده در بازی، اظهار داشت: 
پنالتی خودمان را باید از ابتدا نگاه کنم، اما پنالتی که روی 
منشا شد، صددرصد درست بود، چون بازیکن ما را سرنگون 
کردند، اما روی پنالتی نفت هزار درصد مطمئنم پنالتی نبود.



هزينه اعزام وجود ندارد

سنگنوردان خراسان  رضوى پشت صخره بى پولى
 سنگنوردى  اميرمحمد سلطان پور  
شرايط سنگنوردى استان اين روزها احساس 
متناقضى را به وجــود مى آورد. از يك طرف 
شاهد پيشرفت سريع سنگنوردان رده هاى 
سنى نوجوان و جوان در اســتان هستيم اما 
از طرف ديگر به همان نســبت حمايت هاى 
مســئولين ورزش نمى تواند پاسخگوى نياز 

اين پيشرفت باشد.
پوريا كريمپور، محمد يوســفى، اميرحسين 
فتحى، احسان اســرار، ابوالفضل حسن پور و 
حســين ظهوريان تنها تعدادى از نوظهوران 
اين رشته ورزشى جذاب در استان هستند كه 
با عملكردى كه اخيرا در مســابقات انتخابى و 
ركوردگيرى از خود نشــان داده اند مى توانند 
به راحتى با اندكى ســرمايه گذارى شــاهد 
درخشش آن ها در قاره آسيا و فراتر از آن بود. 
اما وقتى حكايت حمايت كم از آن ها، در آستانه 
مسابقات رسمى بين المللى از جمله مسابقات 
قهرمانى آسيا را از زبان آنان مى شنويم، تعجب 

مى كنيم. 
از مدت ها قبل مشــخص بود كه ســه دوره 
مســابقات بين المللى بســيار مهم در رشته 
سنگنوردى در كشــور چين قرار است برگزار 
شود. مســابقات بزرگســالان قهرمانى جهان 
چند روز پيش به پايان رسيد، مسابقات كاپ 
آســيا از چند روز ديگر برگزار خواهد شــد و 
مســابقات قهرمانى نوجوانان و جوانان آسيا از 
اواسط آذرماه شروع مى شود. اما با كمال تعجب 
بايد بگوييم كه تعداد شركت كنندگان در اين 
مسابقات از استان خراسان رضوى شايد به دو 
نفر نيز نرسد. با «اسرار» كه يكى از سهميه هاى 
نوجوانان ايران در مســابقات قهرمانى آسياى 
اين رده در چين است صحبت كرديم كه حتى 
توانسته در مسابقات بزرگسالان قهرمانى جهان 

به روى صخره برود. چنين شرايطى همچنان 
مسئولان ورزش استان را مجاب نكرده كه از او 
براى اعزام حمايت كنند و او در اين مسابقات با 
هزينه هاى خودش شركت كرده است. اسرار 
مى گويد مســئولين قصدى هم براى تامين 
هزينه اعزام ورزشكاران استان براى مسابقات 
نوجوانان و جوانان آســيا در آذرماه در چين را 
ندارند و براى او نيز ديگر پولى براى شركت در 

اين رقابت ها باقى نمانده است.
* سنگ بى پولى

شــرايط براى اســرار كه حداقل در يك دوره 
از مسابقات شــركت كرده است بهتر است اما 

شرايط براى ابوالفضل حسن پور از سنگنوردان 
مطرح مقطع ســنى جوانان از مشهد اينگونه 
نيســت.  با او كه صحبت مى كنيم خيلى بى 
پرده مى گويد كه با وجود كســب ســهميه 
شركت در مســابقات جوانان آسيا، نمى تواند 
هزينه هاى آن را تامين كرده و به چين اعزام 
شــود. وضعيت محمد يوسفى تنها با 13سال 
ســن كه يكى از آينده دار ترين سنگنوردان 
كشور از شهرستان نيشــابور است نيز بهتر از 
اين نيست و با وجود اينكه در صورت شركت 
در آسيا احتمال كسب مدال براى او بسيار بالا 
اســت اما نمى تواند به چين سفر كند. اوضاع 

وقتى از اين بدتر مى شود كه به گفته نزديكان 
اميرحسين فتحى يكى ديگر از با استعدادهاى 
سنگنوردى خراســان رضوى، به دليل تامين 
نشدن هزينه هاى رفت و آمد او براى مسابقات 
كشورى توسط هيئت سنگنوردى استان، نام 
او از طرف استان سمنان رد شده است. اتفاقى 
كه احمد زحمتكش رئيس هيئت كوهنوردى 
و سنگنوردى استان آن را شديدا تكذيب كرده 
و مى گويد «موفقيت ســنگنوردان بيشتر از 
سهميه اســتان باعث ثبت نام وى در استان 
سمنان شده و بعد از موفقيت او در مسابقات 
كشورى با همان نام خراســان رضوى نامش 

ثبت شده است.» چيزى كه البته ما در ليست 
اعزامى هاى به مسابقات آسيايى خلاف آن را 

مشاهده كرديم.
* قرض پول براى اعزام

در ميان مسابقات قهرمانى بزرگسالان جهان 
و مسابقات نوجوانان و جوانان آسيا، مسابقات 
مهم ديگرى نيز در چين برگزار مى شــود كه 
رقابت كاپ آسيا است. مســابقاتى كه توزنده 
جانى از قديمى ترين و مطرح ترين سنگنوردان 
استان در آن همانطور كه حدس زديد باز هم با 
هزينه شخصى شركت خواهد كرد. توزنده جانى 
به ما مى گويد كه براى شركت در اين مسابقات 
از دوستش پول قرض كرده و به او قول داده كه 
با موفقيت در اين مسابقات و كسب جايزه در 
آن قرض خود را خواهد داد. اتفاقى كه ما را به 
شــدت به ياد فيلم بچه هاى آســمان ساخته 
مجيد مجيدى مــى اندازد! او و ورزشــكاران 
هم شهرى خود در نيشــابور با هزينه شخصى 
سالن سنگنوردى اين شهر را به تازگى تجهيز 
كرده اند. در حالى كه شرايط امكانات در شهر 
مشهد نيز آنچنان بهتر نيست و ورزشكاران ملى 
پوش در اين شهر توانايى حضور در سالن هاى 
بخش خصوصى كه گاهى هزينه چند جلسه 
در آن 200هزار تومان است را ندارند و همچنان 
منتظر سالن اختصاصى هستند كه وارد دهمين 

سال دوران ساخت خود شده است.
زحمتكش رئيس هيئت اســتان در خصوص 
هزينه هاى اعزام ملى پوشــان خراسانى، قول 
برگزارى جلسه اى با اين ورزشكاران در همين 
هفته را داده كه بتوانند شرايطى براى حضور 
آن ها در مسابقات آسيايى فراهم شود، حتى اگر 
قرار باشد از بودجه هاى ديگرى از طرف اداره 
كل تامين شود. جلسه اى كه بايد منتظر باشيم 

و ببينيم به كجا خواهد انجاميد.

آرزو حكيمى: در جاكارتا نقره ام را طلا 
مى كنم

ايسنا: ملى پوش قايقرانى ايران با اشاره به عملكردش در رقابت هاى 
قهرمانى آسيا گفت: دو مدال طلا در بازى هاى آسيايى مى گيرم.

آرزو حكيمى گفت: مــن براى بهترين نتيجه به چيــن رفته بودم و 
مى خواستم در تمام موادى كه شركت مى كنم نتيجه بگيرم. خدا را 
شكر كه در كاياك دو نفره به همراه هديه كاظمى با اختلاف از حريفان 
گذشتيم و مدال طلا گرفتيم اما در تك نفره 200 متر با اختلاف بسيار 
كم دوم شدم و به مدال نقره رسيدم. البته با توجه به اتفاقى كه قبل از 
مسابقه برايم افتاد مى دانم كه توانايى كسب مدال طلاى اين بخش را 

هم دارم و ان شاءاالله در جاكارتا حقم را مى گيرم.

اعتراض سرمربى پيكان به داوران
حساسيت را از روى معروف و پيكان 

كم كنيد
ورزش سه: پيمان اكبرى مى گويد روى نام پيكان و واكنش هاى سعيد 
معروف حساســيت هايى وجود دارد كه برخى مواقع تيم ما را به هم 
مى ريزد. پيمان اكبرى سرمربى پيكان گفت: نزديك به 70 درصد تيم ما 
نسبت به سال گذشته تغيير كرده است و براى هماهنگى ايده آل نياز به 
زمان داريم. بازيكنان خوبى داريم و از طرف ديگر قصد داريم با اعتماد به 

جوان ترها چهره هايى را رو كنيم كه براى آينده واليبال هم موثر باشند.

قهرمان ليگ تكواندو به جام جهانى مى رود
ورزش: نخستين دوره رقابت هاى ليگ به شيوه جام جهانى (تيمى 5 
نفره) در رده سنى جوانان و بزرگسالان با حضور 14 تيم در سه مرحله 
مقدماتى، نيمه نهايى و فينال برگزار مى شود. رقابت هاى مقدماتى و 
نيمه نهايى از روز دوشنبه (يكم آبان ماه) به مدت دو روز در فدراسيون 
تكواندو پيگيرى  مى شود. فينال مسابقات نيز روز پانزدهم آبان ماه 
با حضور 4 تيم راه يافته به اين مرحله برگزار مى شود تا قهرمان اين 

دوره از رقابت ها مشخص شود.

تابستان 97 كشتى گيران صاحب خانه مى شوند
مجهزترين مركز كشتى آسيا در تهران  
ورزش: پروژه آكادمى ملى كشتى ايران كه به عنوان مجهزترين مركز 
كشتى در قاره آسيا در حال احداث اســت تابستان سال 97 به بهره 
بردارى مى رسد. مدتى است كه وقتى وارد محوطه مجموعه ورزشى 
آزادى مى شويم، با يك پروژه در حال ساخت مواجه هستيم كه مربوط 
به فدراسيون كشتى است. با اعلام فدراسيون كشتى، آكادمى ملى 
كشتى ايران در زمينى به مساحت 1300 مترمربع و به زيربناى 7000 

مترمربع در مجموعه ورزشى آزادى تهران در حال احداث است.

 احسان حدادى در راه آمريكا
ورزش: پرتابگر طلايى ديســك آســيا براى حضور در مســابقات 
دووميدانى ايالت لوييزيانا به آمريكا سفر كرد. احسان حدادى پرتابگر 
المپيكى ديســك ايران كه پس از ثبت نتايج مطلوب در رقابت هاى 
قهرمانى باشگاه هاى كشور قصد ســفر به آمريكا را داشت، تهران را 
به مقصد ايالت لوييزيانا ترك كرد. حدادى قرار است در اين سفر به 
عنوان ورزشكار ميهمان در مسابقات دووميدانى لوييزيانا شركت كند 
و بار ديگر شانس خود را پس از رســيدن به آمادگى در رقابت هاى 
خارجى نيز بيازمايد. وى پس از اين مسابقات به ايران خواهد آمد و 
ادامه تمرينات زمستانى و بدنسازى را با هدف آماده سازى براى حضور 

در بازى هاى آسيايى جاكارتا از سرخواهد گرفت.

مشحون: پول بدهى به فيبا 
در سفارت است

ورزش:  رئيس فدراســيون بســكتبال در باره امكان برگشت تيم 
بسكتبال بانوان به برنامه بازى هاى زير 16 سال آسيا اميدوار است.

محمود مشحون پس از حذف تيم بسكتبال دختران ايران از برنامه 
رقابتهاى قهرمانى آسيا زير 16 سال گفت: پول ما در سفارت است و 
همه چيز (براى پرداخت بدهى فيبا) مهيا اســت. در صورت دست 
يافتن به نتيجه خبر خواهيم داد. اميدواريــم تيم دختران به بازيها 

برگردد.
گفته مى شــود اين موضوع بخاطر بدهى حــدودا 325 هزاردلارى 

فدراسيون بسكتبال ايران به فدراسيون جهانى است.

خبر

يكشنبه 30 مهر هفته 9 ليگ برتر انگليس
 تاتنهام - ليورپول

 ساعت: 18:30 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 30 مهر هفته 9 لاليگا
 رئال مادريد - ايبار

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 2 آبان جام حذفى اسپانيا
 مورسيا - بارسلونا

 ساعت: 23:00 زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 4 آبان هفته 10 جام خليج فارس
 پرسپوليس - استقلال

 ساعت: 15:00 زنده از شبكه سه

پنجشنبه 4 آبان جام حذفى ايران
 تراكتورسازى - فجرسپاسى

 ساعت: 17:00 زنده از شبكه ورزش

انگليس - ليگ برتر
 وستهام 0 - 3 برايتون
آلمان - بوندسليگا
 شالكه 2 -  0 ماينتس

فرانسه - لوشامپيونا
 سنت اتين 0 - 1 مون پليه

هلند - ارديويسه
 خرونينگن 0 - 1 ويلم تيلبورگ

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

 غلامرضا محمدى: نمى گذاريم آمريكا در ايران جام را 
بالاى سر ببرد

ايسنا: سرمربى تيم كشتى آزاد بيمه رازى با بيان اينكه تايتان مركورى آمريكا جدى ترين حريف ما 
در جام باشگاه هاى جهان است گفت: با بهترين تركيب از كشــتى گيران ايران و جهان نمى گذاريم 
جام قهرمانى از ايران خارج شــود. غلامرضا محمدى  گفت:خوشبختانه شرايط تيم بسيار خوب است 
و آمادگى كامل داريم در دوم آبان ماه به مصاف رقبايمان در مرحله نهايى ليگ برتر كشتى مى رويم. 
علاوه بر نفرات خوب داخلى، زائور اوگويف دارنده مدال برنز اروپا در وزن 57 كيلوگرم و ختيگ تسابولوف 
دارنده مدال طلا و نقره جهان در وزن 74 كيلوگرم هر دو از روسيه نيز قرار است براى ما در اين مرحله از 
رقابت ها كشتى بگيرند.  وى گفت: تيم تايتان مركورى آمريكا جدى ترين حريف ما بود كه سال گذشته 
در ديدار فينال موفق به شكست ما شد كه آن هم بدلايل مختلفى صورت گرفت و ما مستحق شكست 
نبوديم.امسال نيز اين تيم با تركيب بسيار خوبى از عنوان داران كشتى جهان به ايران مى آيد تا به عنوان 
جدى ترين رقيب ما جام قهرمانى را بالاى سر ببرد اما ما برنامه ريزى هاى لازم را انجام داده ايم و با جذب 

بهترين هاى ايران و جهان نمى گذاريم جام قهرمانى از ايران خارج شود.

 رضايت سرمربى تيم ملى قايقرانى 
بانوان

ايسنا: سونيا نوريزاد با اشــاره به عملكرد ملى پوشان قايقرانى در 
قهرمانى آسيا از نتايج بدست آمده توسط ملى پوشانش ابراز رضايت 
كرد. ســرمربى تيم ملى قايقرانى بانوان بزرگسالان گفت: عملكرد 
بچه ها خوب بود و من از تمام آنها راضى هســتم. با توجه به فضاى 
مسابقات، از نظر آب و هوايى و اينكه شــرايط اصلا مناسب نبود و 
بارندگى زيادى داشتيم همه ملى پوشان خوب كار كردند. به هر حال 
شرايط تاثير زيادى بر كار بچه ها گذاشت اما باز هم با تمام توان كار 
كردند. او ادامه داد: دختران ملى پوش انتظارها را برآورده كردند اما 
خب انتظار من از هديه كاظمى در كاياك تك نفره 500 مدال طلا بود 
اما يك اشتباه كوچك باعث شد او طلا را از دست بدهد. همه اين ها 

تجربه است براى سال آينده و به نظرم اين نقره ارزش طلا را دارد.

آغاز محروميت
 وزنه برداران 9 كشور

ورزش: فدراسيون جهانى وزنه بردارى اعلام كرد محروميت 9 كشور  
آغاز شده است.

در شــرايطى كه پيش از اين اخبار محروميت 9 كشور مطرح وزنه 
بردارى جهان به دليل دوپينگ منتشر شده بود، فدراسيون جهانى 
با ارسال نامه به اين كشورها اعلام كرد كه محروميت آنها آغاز شده 

است.
 چين، روسيه، قزاقستان، ارمنستان، آذربايجان، بلاروس، اوكراين، 
تركيه و مولداوى 9 كشورى هستند كه از سوى فدراسيون جهانى 
محروم شده اند. وزنه برداران اين كشــورها بيش از 3 نمونه مثبت 
داشتند و اين دليل فدراسيون جهانى براى محروم كردن آنها بوده 

است.

پايان تنيس جايزه 
بزرگ نصف جهان 

ورزش: مســابقات تنيس جايزه بزرگ اصفهان با معرفى نفرات 
برتر به پايان رسيد.  مسابقات تنيس جايزه بزرگ 1500 امتيازى جام 

موتوسل از تاريخ 19 مهر ماه با حضور بيش از 120 تنيسور از 11 استان 
كشور به ميزبانى اصفهان آغاز شد. در اين رقابت ها تنيسور ها ابتدا در جدول 
مقدماتى به مصاف يكديگر رفتند و در پايان 16 نفر برتر به جدول اصلى راه 
يافتند و به همراه 48 بازيكن برتر رنكينگ كشورى در يك جدول 64 نفره 
قرار گرفتند. به اين ترتيب معين محمدى و امير حسين بادى در فينال 
اين رقابت ها  به مصاف يكديگر رفتند و در پايان بادى بر ســكوى 

قهرمانى ايستاد. ست اول بازى با نتيجه 7 بر 6 به سود بادى به 
پايان رسيد، در ســت دوم محمدى 6 بر يك به برترى 

رسيد و ست سوم را نيز بادى با نتيجه 7 بر 6 
از آن خود كرد.

  
ساحلى بازان ايران در 
جمع 4 تيم برتر آسيا

ورزش: تيم ملى الف واليبال ساحلى ايران با شكست نماينده 
استراليا به مرحله نيمه نهايى و چهار تيم برتر تور آسيايى اندونزى 

صعود كرد.
 رقابت هاى مرحله دوم حذفى تور آسيايى اندونزى  با چهار ديدار در شهر 

پالمبانگ ميرن اندونزى پيگيرى مى شود.
 تيم ملى الف واليبال ســاحلى ايران (رحمان رئوفى- بهمن سالمى) در 
اين مرحله به مصاف استراليا ب (شوبرت -كورت) رفت و دو بر يك به 

پيروزى رسيد.
 تيم ملــى الف واليبال ســاحلى ايــران در مرحله نيمه 

نهايى بــه مصــاف اندونــزى يك ميزبــان اين 
رقابت  ها مى رود.

داورزنى: 
دليلى براى تعويق 

انتخابات كميته ملى المپيك 
نيست

مهر: معــاون ورزش قهرمانى وزارت ورزش و جوانان با اشــاره به در 
پيش بودن انتخابات كميته ملى المپيك گفت: دليلى براى تعويق اين 

انتخابات وجود ندارد.
محمدرضا داورزنى گفت: مسئوليت برگزارى مجامع كميته ملى المپيك 
با مسئولان اين كميته است و دوستان بايد تلاش كنند كه براساس برنامه 

اى كه تدوين كرده اند مجمع را برگزار كنند.
وى ادامه داد: موضع وزارت ورزش هم اين است كه در كنار كميته 

ملى المپيك باشد تا مجمع برگزار شود و هر موضوعى كه 
بخواهد مشكلى در اين راه ايجاد كند وزارت ورزش 

كنار كميته خواهد بود.
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وينفرد شفر سرمربى استقلال تهران كه بعداز پيوستن به اين 
تيم شاهد افزايش چشمگير كاربران شبكه هاى مجازى خود 
به خاطر طرفداران ايرانى است، بعد از كسب اولين پيروزى در 
جام حذفى به جاى واكنش به اين بازى به افزايش كاربرانش به 

90هزار نفر در اينستاگرام اشاره مى  كند!

احمدرضا عابدزاده در پستى اينستاگرامى در كنار توماس 
دوولى كاپيتان ســابق تيم ملى فوتبــال آمريكا، خاطره 
بازى حســاس دو تيم ايران و آمريكا را كــه هر دو كاپيتان 

كشورهايشان بودند را زنده كرده است.

بهاره افشارى بازيگر سينما و تلويزيون كه طراح، تهيه كننده 
و كارگردان فيلم مستند سريك در مورد اسب سردار آزمون 
است، مهاجم تيم ملى كشورمان را بدقلق ترين بازيگر لقب 

داده است. 

على خسروى داور ســابق بين المللى كشورمان در پستى 
اينستاگرامى انتشــار مصاحبه از او و صحبت در مورد گل 
دوم اســتقلال را تكذيب كرد و مى گويد حتى آن صحنه را 

نديده است.         

 در آستانه « لو كلاسيك» 
 مصائب متفاوت «پى اس جى» و «مارسى» 

امين غلام نژاد:پارى سن ژرمن مالكان قطرى 
پيش از اين در هيچ فصلى چنين شــروع خيره 
كننده اى نداشــته ولى با اين وجود در رختكن 
اين تيم خيلى از بازيكنان از شرايط فعلى حاكم 
در تيم رضايت ندارند. اوناى امــرى با اينكه 12 
پيروزى و يك تســاوى در 13 بازى رســمى اين 
فصل خود كسب كرده و تيمش با زدن 43 گل به 
حريفان تنها 7 گل دريافت كرده، تقريبا همواره 
از بازيكنــان خاصى در تركيب تيمش اســتفاده 
مى كند. در حقيقت تنها شــانزده نفر از بازيكنان 
اين تيم در ديدارهاى ايــن تيم فرصت بازى پيدا  
مى كنند و نيمكت نشينان از اين شرايط به ستوه 
آمده انــد. دى ماريا حتى در لحظــه گل تيم در 
ليگ قهرمانان مقابل اندرلشت خوشحالى نكرد. 
ســتاره آرژانتينى ترجيح داد زمانيكه بازيكنان 
تيم يكديگر را در آغوش گرفته بودند، ســرش را 
پايين بيندازد.  نشريه اكيپ به اين موضوع اشاره 
كرده كه اين حركت دى ماريــا اتفاقى نبوده و به 
دليل اينكه آنخل به اندازه كافى فرصت بازى در 
تركيب تيم نصيبش نمى شــود، از اين شــرايط 

عصبى شده اســت. دى ماريا در پايان فصل نقل 
وانتقالات تابستان اميدوار بود كه بتواند تيمش را 
تغيير دهد و از نيمكت نشينى هاى مداوم در پى 
اس جى به دنبال ورود نيمار و ام باپه خلاص شود. 
اما پارى سن ژرمن پيشنهاد بارسلونا براى خريد 
او را رد كرده و چهل ميليون يوروى پيشــنهادى 
آنها را براى  دى ماريا نامناسب دانست. به هرحال 
امرى هم با رفتن او موافق نبود و حضورش را براى 
پى اس جى، حداقل به عنوان يك بازيكن ذخيره، 
حياتى مى دانســت. مربى باســكى با استفاده از 
دى ماريا در تركيب پى اس جــى در بازى هاى 
ليگ قهرمانان، هرگونه احتمال جدايى او از اين 
تيم در بازار ژانويــه را هم به طــور كامل از بين 
برد. علاوه بر او يك ســرى از بازيكنان ديگر هم 
از اوضاع فعلى خســته شــده اند. دراكسلر هم از 
نيمكت نشينى هاى پياپى و پست جديدى كه در 
تيم فعلى به او سپردهاند، كلافه به نظر مى آيد و 
شايعاتى مبنى بر تمايل بايرن مونيخ به جذب او 

به گوش مى رسند.
 لو سلســو ستاره 21 ســاله هم دراين فصل تنها 

88 دقيقه فرصــت حضور در ميادين را داشــته 
و البته 71 دقيقه بيشــتر از انكونكو و 33 دقيقه 
بيشتر از لوكاس بازى كرده است. در ليگ پاستوره 

تنها دو بار از دقيقه يك بــه ميدان رفته كه البته 
مصدوميت هاى پياپى يكى از اصلى ترين دلايل 
غيبت هاى مكرر او هستند. تراپ آلمانى هم كه 

فصل گذشته بيشتر اوقات بازيكن اصلى تيم بود، 
بعيد است در فهرست ژرمن ها براى جام جهانى 
روسيه قرار گيرد. بن عرفا از همه شرايط بدترى را 
تجربه مى كند و با پى اس جى يك دعواى حقوقى 

پيچيده را پيش مى برد.
 *لوكلاسيك فرانسه

قهرمان فصل گذشته ليگ 1 امشب در لوكلاسيك 
فرانسه مقابل المپيك مارســى قرار مى گيرد كه 
به نوبه خود با مشــكلات عديــده اى دراين فصل 
روبروســت. خط دفاعى متزلزل مارسى كه يكى 
از بدترين خط دفاعى هاى ليگ فرانســه به شمار 
مى رود،  بزرگ ترين كابوس رودى گارســيا مربى 
اين تيم در برابر بهترين خط حمله ليگ خواهد بود. 
 سال گذشته مارسى در خانه با نتيجه 5-1 مغلوب 
پى اس جى شد و با اينكه در اين فصل اين تيم در پله 
چهارم ايستاده و در چهار بازى ليگ شكست ناپذير 
بوده، به دليل فشردگى جدول و امتياز كم تيم ها از 
يكديگر از موقعيت مستحكمى برخوردار نيست و 
شب بسيار سختى را در برابر مثلث ام باپه، كاوانى و 

نيمار پيش رو خواهد داشت.
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 جامعه/ مریم احمدی شــیروان 
سامانه سماح یا همان سامانه مشتاقان 
اربعین حســینی که از چهار ســال 
گذشته برای نام نویسی زائران اربعین حسینی تدارک 
دیده شده، از شامگاه سه شنبه گذشته دچار اختلال 
فنی شــد و همین موضوع سبب گردید صبح دیروز 
کاربرانی که قصد نام نویســی نهایی در این سامانه را 
داشتند، نســبت به برخی مشکلات فنی مانند واریز 
نشدن مبلغ اعلامی در این سایت ابراز نگرانی کنند. 
آن ها می دانستند افرادی که  نام نویسی اولیه و موقت 
را انجام می دهند، فقط 72 ســاعت فرصت دارند تا 

مبلغ مذکور را از طریق سامانه پرداخت کنند.

 قیمت ویزای اربعین، بر مبنای همان 40 دلار!
یازدهم شــهریور امسال محســن نظافتی، مدیرکل 
عتبات ســازمان حج و زیارت دربــاره هزینه ویزای 
اربعین حســینی و نحوه دریافت مبالغ آن گفته بود: 
طبق توافق طرفین هزینه ویزای اربعین حســینی 
40 دلار در نظر گرفته شــده که این مبلغ به  ریال از 
زائران دریافت می شود. مبلغ مورد نظر برای دریافت 
ویزا فقط به حساب اربعین حسینی واریز خواهد شد 
و هیچ کــس نمی تواند دخالتــی در دریافت پول از 

ثبت نام کنندگان داشته باشد.
نظافتی گفته بود: قیمت ویزای اربعین حســینی بر 
مبنای همــان 40 دلار خواهد بود که به همراه بیمه 
حدود 190 هزار تومان می شود و البته نوسانات قیمت 

ارز را نیز باید در این زمینه در نظر گرفت.
علاوه بر نظافتی، ســفیر عــراق در تهــران نیز در 
گفت وگویی دیگر اظهار داشته بود: بر اساس توافقات 
انجام شده هزینه صدور ویزای اربعین 40 دلار تعیین 

شده است.

 سامانه دوباره آمد؛ این بار با بار گرانی! 
سرانجام پس از سه روز قطعی »سامانه سماح« صبح 
دیروز مدیرکل عتبات ســازمان حج و زیارت از رفع 
مشــکل آن خبر داد و گفت: این سامانه در دسترس 
کاربران قــرار گرفته، ولی هجوم متقاضیان منجر به 

کندی روند آن شده است.
محسن نظافتی گفت: متأسفانه در روزهای گذشته 
سامانه سماح به دلیل اختلال های فنی دچار مشکلاتی 
شد و نام نویســی علاقه مندان به سفر زیارتی اربعین 
حســینی امکان پذیر نبود که بــا تلاش های صورت 
گرفته، مشــکلات فنی برطرف شده و این سامانه در 

اختیار کاربران قرار گرفته است.
وی البته به این نکته نیز اشــاره کرد که  نام نویسی 
کسانی که ثبت نام موقت هم کرده بودند، باطل نشده 
و می توانند مراحل نام نویسی را از حالا یعنی از صبح 

دیروز قطعی کنند. نظافتی قول داد روند نام نویسی نیز 
در ساعت ها و روزهای آتی شتاب بیشتری می گیرد.

شــهریار حیدری، سخنگوی ســتاد مرکزی اربعین 
حسینی نیز پیش از این گفته بود: اختلال های فنی 
ایجاد شده در »سماح« به جابه جایی نیروها در برخی 
دفاتر موقت صدور ویزا و بعضی مسائل فنی در سامانه 

برمی گردد که برطرف می شود.
اما آنچه جای پرسش را برای کاربران و مشتاقان این 
سفر باقی گذاشــت آن بود که آن ها پس از سه روز 
اختلال در سامانه وقتی به این سامانه مراجعه کردند 
با افزایش هزینه ریالی صدور ویزا مواجه شــدند؛ به 
گونه ای که سامانه از آن ها طلب هزینه ریالی 40 دلار 
آن هــم با رقم 4250 تومــان! می کرد. این در حالی 
اســت که قیمت دلار دولتی هم اکنون حدود ۳500 

تومان و قیمت در بازار آزاد 4010 تومان است.
ســفارت عراق در تهران برای ویزای هر نفر 40 دلار 
مطالبه می کند که این مبلغ در سامانه سماح متعلق 
به سازمان حج و زیارت به ازای هر دلار 4250 تومان 
به 170 هزار تومان پول نقد تبدیل شده است. یعنی 
دولت در این ســامانه دلار را 240 تومان بالاتر از نرخ 

بازار آزاد با زائران محاسبه می کند.

 مردم انتظار کمک ندارند، اما...
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در توضیح 
چرایی تفاوت قیمت دلار در بازار و سامانه سماح، به 
خبرنگار ما می گوید: در مکاتباتی که چند روز اخیر با 
ســازمان حج و زیارت داشته ایم، درخواست کرده ایم 

توضیحات کاملی از هزینه های مستقیم و غیرمستقیم 
خود را به مجلس اعلام کنند. در مورد تفاوت قیمت 
دلار دریافتی از زائران، با قیمت بازار نیز حتماً پیگیری 
کرده و با این موضوع که منجر به تضییع حقوق زائران 

می شود، برخورد می کنیم.
نصــرالله پژمان فر تأکید می کند: اربعین حســینی، 
موضوعی کاملاً فرهنگی است که نیاز به حمایت تمام 
ارگان های کشور دارد. همه عوامل و دست اندرکاران 
باید برای با شــکوه تر برگزار شدن این مراسم نهایت 
تلاش خود را داشته باشــند. در این راه هیچ نهادی 
حق ندارد نگاهی انتفاعی به این موضوع داشته و برای 
زائران سیدالشهدا هزینه ای اضافی ایجاد کند که اگر 

این طور باشد و مردم شکایتی داشته باشند، شخصاً 
آن مورد را پیگیری خواهم کرد.

وی به دو برابر شدن قیمت اتوبوس های زائران اربعین 
نیز اشاره کرده و بیان می کند: اینکه مسئولان خالی 
برگشتن اتوبوس از یک مسیر را بهانه ای برای افزایش 
قیمت می داننــد، اصلاً قابل قبول نیســت؛ چرا که 
مشابه این اتفاق برای تمام شهرها و در فصول خاص 
می بینیم. به طور نمونــه در ایام پیک حضور زائر در 
شهر مشهد نیز همین اتفاق می افتد. اتفاقی که نه تنها 
اتوبوس که برای ســایر وسایل نقلیه مانند هواپیما و 
قطار نیز هســت و هیچ نهاد و ارگانی اجازه ندارد بر 
اساس اینکه ممکن است مسافر کافی برای برگشت 
وجود نداشته باشــد، هزینه ای مازاد از زائر یا مسافر 

دریافت کند.
پژمان فر در پایــان تأکید می کند: در این اتفاق مهم 
فرهنگی جهان اســلام، نیاز به ورود و حمایت دولت 
محسوس اســت. حتی ضرورت دارد یارانه ای نیز در 
راستای تسهیل این سفر گذاشته شود. این در حالی 
است که مردم، انتظار ندارند به آن ها کمکی شود، بلکه 
حداقل باید تلاش کرد در حق آن ها اجحافی نشــود. 
زیاد شدن هزینه اتوبوس، اضافه گرفتن مبالغی برای 
ویزا، بیمه و مسائلی دیگر اجحاف در حق زائران است.

 انصراف می دهند یا...
این تفاوت و البته گرانفروشــی عیان برخی از زائران 
اربعیــن را از دریافت ویزا از طریق ســامانه ســماح 
منصــرف کرد و آن ها ترجیح دادنــد تا با مراجعه به 

ســفارت عراق یا دفاتر آن یا آژانس های مســافرتی 
نسبت به دریافت ویزا اقدام کنند.

علاوه بر آن مســئولان ســازمان حج و زیارت تلاش 
دارند تا ســامانه سماح را به عنوان تنها مرجع صدور 
ویزای عراق به زائران اربعین معرفی کنند، اما سفارت 
عراق در دفاتر خود و برخی آژانس های مسافرتی نیز 

امکان صدور ویزا را فراهم کرده است.

 هزینه های اربعین باید به حداقل برسد
شهریار حیدری، سخنگوی ستاد اربعین نیز با تأکید بر 
اینکه سیاست کلی ستاد و کمیته ها به حداقل رساندن 
هزینه های ســفر زائران اربعین است، به خبرنگار ما 
می گوید: طبق روال همه ســاله، زائران معادل مبلغ 
دلاری ویــزا، وجهی را به دفاتــر زیارتی تحویل داده 
و دفاتر زیارتی با توافق ســفارت و کنســولگری ها و 
دفاتر موقت به صورت دلاری، ارزی یا ریالی پرداخت 
می کردند. حال اگر این مبلغ با قیمت دلار اعلام شده 
تفاوت دارد، باید سازمان حج و زیارت پاسخگوی آن 

باشد.
مســئولان ســازمان حج و زیارت تا چند روز قبل 
سامانه ســماح را به عنوان تنها مرجع صدور ویزای 
عراق معرفی می کردند، در حالی که سفارت عراق در 
تهران انحصاری شــدن کانال صدور ویزا را نپذیرفته 
و در دفاتر خــود ویزا صادر می کند. حیدری در این 
مورد توضیــح می دهد: تعدادی شــرکت که مورد 
تأیید ســفارت عراق اســت هم ماننــد دفاتر حج و 
زیارت در ســفارت عراق فعالیت می کنند. این موارد 
به دلیل توافقی اســت که بین سازمان حج و زیارت 
و ســفارت عراق و ســتاد منعقد شده تا منعی برای 
فعالیت شرکت هایی که از طرف سفارت عراق معرفی 
می شوند، وجود نداشته باشد. توافقی که بیان می کند 
ارائه خدمات باید با همان نرخی باشد که سایر دفاتر 

آن را انجام می دهند.
ســخنگوی ســتاد اربعین در پایان عنوان می کند: 
24۳0شــرکت از سازمان حج و زیارت مجوز دارند و 
در سراســر کشور فعالیت می کنند. این شرکت ها در 
ســامانه ســازمان حج و زیارت تعریف شده و وقتی 
نام نویســی صورت می گیــرد، نزدیک ترین آن ها به 
محل ســکونت فرد متقاضی معرفی می شود. البته 
در بین شرکت های مستقر در سفارت عراق، شرکت 
کارگزاران به نمایندگی از 24۳0 شــرکت وابسته به 
سازمان حج و زیارت مستقر در سفارت عراق بوده و به 

صدور ویزا کمک می کند.
لازم به ذکر اســت تــا لحظه تنظیم ایــن گزارش، 
تماس های مکرر خبرنگار ما با مدیرکل عتبات عالیات 
سازمان حج و زیارت برای شفاف سازی و چرایی بروز 

این مشکلات به ثمر ننشست.

گران فروشی ارز در حج و زیارت، وزیر ارشاد را به مجلس کشاند 

سود میلیاردی دولت از ویزای اربعین!
یکشنبه   30 مهر 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
ســرانجام پــس از ۳ روز قطعی »ســامانه 
سماح« صبح دیروز مدیرکل عتبات سازمان 
حــج و زیــارت از رفع مشــکل آن خبر داد 
اما آنچه جای پرســش را بــرای کاربران و 
مشتاقان این سفر باقی گذاشت آن بود که 
آن ها وقتی به این ســامانه مراجعه کردند 
با افزایش هزینه ریالی صدور ویزا مواجه 
شدند بگونه ای که سیستم از آن ها طلب 
هزینه ریالی 40 دلار آن هم با رقم 4250 
تومان! می کرد. این در حالی است که قیمت 
دلار دولتی هم اکنون حدود ۳500 تومان 
و قیمت در بازار آزاد 40۱0 تومان است.

آقای وزیر! آمار برای مردم خانه نمی شود
وزیر راه و شهرسازی پیوسته در همایش ها و مجامع گوناگون شرکت و 
سخنرانی می کند و آمارهای غیرمعتبر می دهد. اصرار دارد بگوید بهای 
مسکن در پنج سال گذشــته رقم بسیار ناچیزی افزایش یافته و در 
عوض در دوران هشت ساله دولت های نهم و دهم پانصد برابر افزایش 
یافته و اکنون همه چیز آرام است و مردم چقدر خوشبخت هستند و 

من چقدر خوشبختم!
آقای وزیر راه و شهرسازی اصرار دارد تمام اقداماتی که پیش از تصدی 
ایشان انجام شده را مزخرف، بی فایده، ایران به باد ده و غیراقتصادی 
بنمایاند، اما مردم نظر ایشان را تأیید نمی کنند.من خیلی تعجب کردم 
با وجود این همه تبلیغات علیه رئیس دولت های نهم و دهم برخی از 
روزنامه ها و نشریات یارانه بیشتر بگیر خیلی اصرار دارند کاریکاتورهای 
بدی از وی بکشند، مردم دست به سر و صورت او می کشند و قربان 
صدقه اش می روند، زیرا ظرف همین پنج ســال دوره رفاه و پیروزی و 
پیشرفت و دســتاوردهای برجام که خود صاحب محله اصلی یعنی 
آمریکا هم دبه درآورده، مردم از نظر روزی و معاش به جایی رسیده اند 
که احمدی نژاد کم کم دارد به صورت قدیس در می آید و شــاهدش 
همین مراسمی که شــرکت می کند و هر جا می رود بدون بادیگارد 
و محافظ برو بیاســت و مردم قربان صدقه اش می روند و حرف های 
رئیس دولت های یازدهم و دوازدهم و وزیران او را در مذمت و سرزنش 

احمدی نژاد باور نمی کنند.
بیشــتر آماری که آقای دکتر آخوندی می دهد ساختگی و مخدوش 
است و در این پنج سالی که مصدر کار بوده نتوانسته حتی در زمینه 
مسکن یک خشــت روی خشت بگذارد و خیال می کند مردم قرص 
خــواب خورده اند و نمی دانند پیش از آغــاز اقدامات جدی مهندس 
نیکزاد برای سرعت بخشیدن به مسکن مهر، صدها نوع کلاهبرداری 
مسکنی در کشور جریان یافته بود. مثلاً کلاهبردار بساز بفروشی در 
شهر ری شمار زیادی مسکن فروخته بود که معلوم شد هر آپارتمان 
را به ســه متقاضی فروخته و سر هر سه را کلاه گذاشته است. روزی 
در تهران اعلام شد، مجموعه های بی نظیر نگین غرب تهران ساخته 
می شود، متقاضیان مراجعه کنند. به جایی در نزدیک قلعه مرغی در 
غرب تهران، عده ای رفتند. از لحظه ورود آثار تزویر و ظاهرســازی و 
کلاهبرداری احســاس و استنباط می شد. دوســتی مرا همراه برد، 
می خواست برای پسرش که در حال تشکیل زندگی بود آپارتمانی را 

که پیش فروش می شد خریداری کند و بیعانه بپردازد.
هزاران نفر مراجعه کرده بودند. کلاهبرداران در یک محوطه سیصد- 
چهارصد مترمربعی دو سه تا مجموعه آپارتمان ساخته بودند که دکور 
کلاهبرداری بود. بیســت بار هم در صفحه اول روزنامه ها آگهی داده 
بودند. مؤسساتی هستند که شماری پسر و دختر را با پیراهن زرد و 
شلوار سرمه ای استخدام می کنند و این طفلکی ها را به عنوان مأمور 
در اختیار مؤسســات می گذارند. حتی به داوطلبان مشاغل مختلف 
انتخاباتی اجاره می دهند. تخصص این ها در ارائه ادب و تواضع بیش 
از حد، لبخندهای شیرین، کلمات جالب با ژست و ادای مهمانداران 
هواپیماهاســت.در انتخابات هم دیده شــده فریادهای شــادانه سر 
می دهند، صورتشــان را به رنگ های مختلف رنگ آمیزی می کنند، 
چنان ابراز احساسات می کنند و جیغ می زنند و خودی نشان می دهند 

که آدم یکه می خورد.
در آن روز تعطیل هم این ها به مردم شــکلات بادامی، لیوان کاغذی 
حاوی آب پرتقال پاکتی و... می دادند. من پرسیدم کی آپارتمان های 
اصلی آماده اســت کــه برویم و از نزدیک ببینیم؟ جواب درســت و 
حسابی نداشــتند. به دوستم هشدار دادم این یک کلک بزرگ است 
و این چند ساختمان سراب فریبنده و شامورتی، فریب نخور. و پیش 
قسط نده، منصرف شد و محوطه را ترک گفتیم.آدم فهمیده ای بود و 
هنوز یک سال برنیامده بود اعلام شد دار و دسته نگین فلان، جمعی 
ورشکسته اند که، سرمایه شــان کم آمده، می خواهند از مردم اخاذی 

کنند.
به یاد دارم ســال ها مردم گرفتار آن جمع شیادان بودند و میلیاردها 
طلب داشــتند که دادگســتری دخالت کرد و هیئتی تعیین شد و 

نمی دانم آن غائله به سر رسید یا نه.
نیکــزاد در دوران وزارتش کد پیگیری تعیین کرد. هزاران کار کرد و 
سراسر کشور مسکن های مهر مختلف ساخته شد و میلیون ها ایرانی 

صاحب خانه شدند.
اما وزارت راه و شهرسازی نمی توانست تمام خدمات را بدهد. باید تمام 
ارکان دولت دست به دست هم بدهند و یکی درمانگاه و بیمارستان 
بسازد، یکی کلانتری و نیروی انتظامی، یکی اماکن عام المنفعه، مردم 
هم تشویق می شدند می آمدند سوپر و بقالی و نانوایی و قصابی و انواع 

مغازه ها را راه اندازی می کردند.
من حســاب کرده ام 12۳ صنف سر کار رفتند از عمله و بنا و معمار 
و مهندس ســاختمان بگیر تا شیشه ساز و شیشه بر و برقکار و نجار 

و رنگ کار.
تمام شهرک های اطراف تهران و سایر شهرهای ایران یکشبه ساخته و 
کامل نشده اند، حالا آقایان آمده اند خط بطلان روی همه کارهای انجام 

شده می کشند تا مگر وجدانشان راحت و آرام شود!

مدیر ستاد ملی مقابله با پدیده گرد و غبار:
از این پس وضعیت گرد و غبار کشور، آنلاین 

اعلام می شود
برنا: مدیر ســتاد ملی مقابله با پدیده گــرد و غبار،از نمایش آنلاین 
وضعیــت گرد و غبار خبر داد. ضیاءالدین شــعاعی با بیان اینکه این 
مشــکل در طی حدوداً ۳0 ســال  اتفاق افتاده است و برای حل آن 
نمی شود به تنها چند سال بسنده کرد، گفت: می توان گفت شاید این 
مشــکل در 25 سال آینده حل شود، اما قطعاً تحقق برنامه ها در این 

خصوص منوط به وجود اعتبارات کافی است.
وی به تدوین ســند منشــأ گرد و غبار و همچنین نمایش وضعیت 
کنونی توفان های گرد و غبار به صورت آنلاین اشاره کرد و گفت: همه 
این ها پیشرفت های مهمی است و از طرف دیگر در حال حاضر کمیته 

راهبردی ستاد دراین باره گزارش دریافت می کند.
شعاعی گفت: در حال حاضر ما جلسات کمیته راهبردی را به لحاظ 
اهمیت به صورت هفتگی برگزار می کنیم و تلاشمان این است که پس 
از نیم نگاهی به خوزســتان این طرح ها را در دیگر استان های درگیر 

گرد و غبار، بویژه سیستان و بلوچستان اجرا کنیم.

یادداشت های ساعت 25

خبر

جامعه: سالانه 50 تا ۶0 هزار نفر به دلیل سرطان می میرند که 
از مهمترین دلیل آن استعمال سیگار و قلیان است.

این آمار را دبیرکل جمعیت مبارزه با دخانیات ایران در گفت و 
گو با خبرگزاری تسنیم اعلام کرده و با اشاره به اینکه سالانه 7 
هزار میلیارد تومان هزینه درمان سرطان می شود، تصریح کرده 
است ســالانه 50 تا ۶0 هزار نفر در کشور بر اثر سرطان جان 
خود را از دست می دهند که از عوامل اصلی بروز آن استعمال 
سیگار و قلیان است.  آنطور که محمد رضا مسجدی می گوید 
در حال حاضر نزدیک به ۳00 هزار بیمار مبتلا به سرطان در 
کشــور وجود دارند و ســالیانه 90 هزار بیمار دیگر نیز به این 
تعداد اضافه می شــود. هزینه داروی این بیماران سالیانه بیش 
از دو هزار میلیارد تومان و هزینه های کلی درمان آنان 7 هزار 
میلیارد تومان اســت و اگر راه حل جدی برای کنترل و مبارزه 
با اســتعمال مواد دخانی پیدا نشود، این آمار و ارقام به مرحله 

بحرانی خواهد رسید.
مسجدی با اظهار تاسف از شکسته شدن قبح قلیان و حضور 
این محصول آسیب رســان در میان خانواده ها گفته است 1۸ 

درصد کسانی که قلیان می کشند معتاد می شوند
مسجدی همچنین در برنامه گفت و گوی ویژه خبری شبکه 
دو سیما نیز اظهار کرد: مطالعات انجام شده حاکی از آن است 
که استعمال قلیان در دختران در برخی از مراکز به ۳5 درصد 
و در میان پســران تا 42 درصد رسیده است و این آمار مربوط 
به سنین دبیرستان و دانشــگاهی است. حالا دادستان تهران 
خواســتار برخورد با قلیان ســراهای جدید و کافی شاپ ها در 
مرحله اول طرح جمع آوری قلیان شــده است. عباس جعفری 
خطاب به پلیس تاکید کرده که در مرحله اول باید به ســراغ 
قلیان سراهای جدید و کافی شاپ ها و رستوران ها رفت و در این 

راستا واحدهای صنفی فاقد مجوز را در اولویت قرار داد.
دادســتان تهران در خصوص منع عرضه قلیان  و استعمال آن 
در اماکن عمومی، با اشــاره به این که استعمال مواد دخانی و 
عرضه قلیان در اماکن عمومی، مشکلی است که سال ها ست در 
جامعه مطرح است، اظهار می دارد: به رغم تصویب قانون جامع 
کنتــرل و مبارزه با دخانیات که چنین اقداماتی را جرم انگاری 
نموده ، متاسفانه نقض قانون در اکثر استان های کشور از جمله 

تهران رخ می دهد. وی با اشاره به تجربه های پیشین در مبارزه 
با عرضه مواد دخانی در اماکن عمومی، با ناموفق دانستن این 
تجربه ها، در بیان علت آن اظهار داشت: در دولت های مختلف 
زمانی که موضوع مقابله با دخانیات مطرح می شــد، بلافاصله 
از ســوی برخی مسئولان اعتراض هایی با توجیه بیکاری افراد 

صورت می گرفت.
دادستان تهران موانع فعلی در اجرای قانون پیرامون مواد دخانی 
را افــزون بر ابراز برخی نگرانی ها پیرامون بیکاری شــاغلان در 
قهوه خانه ها و قلیان ســرا ها، شامل مخالفت برخی دستگاه ها و 
مسئولان با این موضوع دانست و در توضیح اظهار داشت: برخی 
مسئولان عرضه قلیان در اماکن عمومی را نگرا ن کننده نمی دانند 
و مخالفان با این مســئله را به مخالفت با تفریحات مردم متهم 
می  کنند؛ این در حالی اســت که نگاهی به میزان فوت ناشی از 
دخانیات که در مصاحبه اخیر قائم مقام وزیر مؤید نگران کننده 

بودن استعمال مواد دخانی به ویژه از سوی جوانان است.
جعفری دولت آبادی اظهار داشــت: در عرضه ارائه مواد دخانی 
سه صنف قابل تفکیک هستند: نخست، قهوه خانه های سنتی 
و قدیمی که از پیــش از انقلاب موجود بوده و غالباً در مناطق 
کارگری مستقر هســتند؛ دوم، قلیان سراهایی که در سال های 
اخیــر راه اندازی شــده و محــدوده فعالیــت آن صرفاً عرضه 
قلیان اســت و محل حضور جوانان می باشد؛ و سوم، اماکنی با 
کاربری های دیگر مانند رســتوران ها و کافی شاپ ها که با هدف 

کسب درآمد بیشتر، مبادرت به عرضه قلیان می کنند. دادستان 
تهران خطاب به پلیس تاکید کرد که در مرحله اول باید به سراغ 
قلیان سراهای جدید و کافی شاپ ها و رستوران ها رفت و در این 

راستا واحدهای صنفی فاقد مجوز را در اولویت قرار داد.
جعفری دولت آبادی در خصوص نحوه اقدام پلیس در مقابله با 
عرضه قلیان در اماکن عمومی، اظهار داشت: برنامه پیشنهادی 
مبتنی بر اجرای تهاجمی و دستگیری افراد نیست؛ بلکه لازم 
است ابتدا از طریق صنف مربوطه اخطاریه ای برای واحدهای 
صنفی ارسال شود و با اعطای مهلت یک هفته تا ده روزه برای 
جمع آوری قلیان ها، اقدام اولیه به واحدهای صنفی واگذارشود و 
چنان چه اقدامی از سوی متصدی واحد صنفی به عمل نیامد، 

پلیس با حمایت قضایی اقدام نماید.

قبح شکسته قلیان در میان خانواده ها

سالانه7هزارمیلیاردتومانهزینهدرمانسرطانمیشود
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جزئیات جایگزینی »مجازات اجتماعی« 
به جای »زندان و شلاق«

بیش از 673 هزار نفر در سال 
گذشته به خانه بخت رفتند

98 درصد بودجه آموزش و پرورش 
صرف حقوق معلمان می شود!

آمار مبتلایان به ایدز در ایران 
برعکس آمار جهانی است

تسنیم: رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
اســلامی جزئیاتی از نحوه جایگزینی مجازات اجتماعی به 

جای زندان و شلاق را تشریح کرد.
الله یار ملکشــاهی اظهار داشت: براســاس این لایحه حتی 
می توان به جای مجازات هایی مانند جریمه و شــلاق یک 

سری مجازات های اجتماعی در نظر گرفت.
ملکشاهی گفت: براســاس این طرح می توان فرد مجرم را 
ملــزم کرد که برای مثال در یــک کلاس خاص و یا اینکه 
برای انجام کار خاصی در مسجد حضور یابد و یا گواهینامه را 
دریافت کند و یا اگر فرد دانشگاهی است در دانشگاه حضور 

یابد و گواهینامه ای را برای حضور در دانشگاه ارائه دهد.
ملکشاهی تصریح کرد: این لایحه شامل مرتکبان جرایم سبک، 
افراد بدون سابقه و یا اشخاصی که در شرایط خاصی مرتکب 
جرم شده اند می شود، البته در حال حاضر نیز دست قاضی را 
برای تعیین مجازات های اجتماعی باز گذاشته ایم، اما براساس 
لایحه مذکــور می خواهیم مثلاً برای فلان جرم مجازات های 
اجتماعی خاصی را تعیین کنیم. وی گفت: برای افراد مجرم 
قرار تأمین صادر می شــود که این قرار موجب می شود تا فرد 

مجرم مبادرت به فرار نکرده و در دسترس باشد.

ایرنا: ســخنگوی ســازمان ثبت احوال گفت: در سال 
گذشــته ۶7۳ هزار و ۶5۸ نفر از زوج ها به خانه بخت 

رفتند.
ســیف الله ابوترابی افزود: در سال گذشته میانگین سن در 
اولین ازدواج برای آقایان 27 ســال و برای خانم ها 2۳ سال 

بود.
وی گفت: در ســال گذشته 799 مورد ازدواج مرد ایرانی با 
زن خارجی و ۶2۶ مورد نیز ازدواج مرد خارجی با زن ایرانی 

ثبت شده است.
وی تصریح کرد: در سال گذشته در ازدواج های بار اول 
۸۳ درصــد مربوط به آقایــان و ۸4درصد نیز مختص 
به زنان بوده اســت و همچنیــن در ازدواج بار دوم نیز 
11درصد مربوط به آقایــان و 10درصد نیز مربوط به 

خانم ها بود.
وی ادامــه داد: 51 درصد جامعه ایران را مردان تشــکیل 
می دهند که نیمی از آنان در ســنین کمتر از ۳0 سال قرار 
دارند و ۶۳ درصد آنان دارای همسر و پدران بالقوه )جوانان( 
یا بالفعل )متأهلین( هستند. به طور میانگین مردان ایرانی 

در کمتر از ۳0 سال، ازدواج می کنند.

خانــه ملت: عضو هیئت رئیســه کمیســیون آموزش و 
تحقیقــات مجلس گفــت: باید ردیف پرداخــت حقوق از 

هزینه های تربیتی مدارس جدا شود.
فاطمه ســعیدی تصریح کرد: متأســفانه فقط دو درصد از 
بودجه آموزش و پرورش در قالب پرداخت سرانه به مدارس 
صرف امور آموزشــی و تربیتی می شــود که عملاً این رقم 
پایین نیز صرف هزینه های جاری مدارس می شود نه ارتقای 
امکانات آموزشی و تربیتی. وی پیشنهاد داد که بودجه وزارت 
آموزش و پرورش به دو بخش تقســیم شود، به طوری که 
هزینه های مربوط به حقوق و دستمزد کارکنان از یک ردیف 
بودجه ای و هزینه های آموزشــی و تربیتی از ردیف مجزای 
دیگری تخصیص یابد تا تمام بودجه این وزارتخانه به شکل 

فعلی صرف پرداخت حقوق و مزایای کارکنان خود نشود.
سعیدی با بیان اینکه در حال حاضر وزارت آموزش و پرورش 
یک میلیون پرســنل دارد که پرداخت حقوق و مزایای این 
افــراد 9۸ درصد بودجه کل آمــوزش و پرورش را می بلعد، 
عنوان کرد:در چنین شرایطی باز هم عده ای حق التدریس 
و بازنشسته همواره از دریافت نکردن حقوق و مزایای خود 

گلایه مند هستند.

برنا :مؤســس انجمن احیای ارزش های انسانی گفت: 
برای سال های متمادی تزریق از سرنگ آلوده بیشترین 
درصــد را به خود اختصاص می داد، اما در ســال های 
اخیر ابتلا از راه رابطه جنسی پرخطر افزایش یافته، این 
به معنی نیاز به توجه بیشتر به آموزش های بهداشت 

جنسی است.
خســرو منصوریــان گفت: وزیــر بهداشــت در آخرین 
صحبت های خود در باره تعداد این مبتلایان به این بیماری 
از عدد 100 هزار اســتفاده کرد که متأسفانه بیش از 70 
هزار نفر از آنان نه خودشان اطلاعی از این موضوع دارند و 

نه وزارت بهداشت.
او ادامه داد: از کل تعداد ۳4 هزار و 949 نفر فرد شــناخته 
شــده و کسانی که آزمایش داده اند  ۸4 درصد آقایان و 1۶ 

درصد خانم ها هستند.
منصوریــان افــزود: 0/5۳ درصد هم بی اطلاع هســتیم و 

نمی دانیم زن یا مرد هستند.  
به گفته وی در حالی که در بیشــتر کشور های جهان زنان 
سهم بیشــتری از مردان در ابتلا به این بیماری را دارند در 

کشور ما نزدیک به ۸0 درصد مبتلایان مرد هستند.

*خسرو معتضد
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